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Nech Vám nový rok 2015 prinesie veľa zdravia,
lásky, harmónie, pohody a splnených prianí.     

              Mgr. Ján Havran
primátor mesta

MUDr. ĽUBOMÍR SNOPEK
DOBROVOĽNÍK MESTA NOVÁ BAŇA ZA ROK 2014

„Dnešným slávnostným stretnutím, preukazujeme ocenenie a uznanie 
dobrovoľníckej práce, ako dôležitej súčasti občianskej spoločnosti. Je to 
dôkazom, že  sa nezabúdame zastaviť v rýchlom plynutí času a povedať 
ĎAKUJEM tomu, komu to právom patrí,“ povedal v slávnostnom 
príhovore dňa 10. decembra 2014 primátor mesta Mgr. Ján Havran v 
obradnej sieni, pri slávnostnom oceňovaní MUDr. Ľubomíra Snopeka, 
za účasti poslancov MsZ. 

Viac sa dočítate na 3. strane

INZERCIA
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Medzi novobanské deti
zavítal Mikuláš

Magický deň predovšetkým pre 
tých najmenších je 6. december. 
Deň, ktorý nesie v kalendári meno 
Mikuláš má čarovnú moc, ktorou 
dokáže rozžiariť oči i dušu azda 

všetkých detí.
Tradičné podujatie spojené s 

mikulášskou nádielkou aj tohto 
roku pripravilo mesto Nová Baňa 
v parku na Námestí slobody 
podvečer 5. decembra 2014. 

Mikuláš medzi novobanské deti 
zavítal aj so svojimi nerozlučnými 
spoločníkmi, anjelom a čertom   
a spoločne rozsvietili stromček. 
Plný kôš sladkých dobrôt rozdali 
deťom, ktoré zarecitovali básničky, 
zaspievali pesničky            a 
spoločne zložili mikulášske sľuby. 
Slávnostná mikulášska atmosféra 

ovládla celé námestie. 
Mgr. Lenka Bieliková

Kto si chcel spestriť a osviežiť atmosféru sviatočných dní Vianoc, určite 
neváhal a prišiel na koncert skupiny SOGST, ktorá pripravila svoj skvelý 
spomienkový koncert po 40 rokoch.

Ich návrat bol potešením pre staršiu generáciu a príjemným prekvapením 
pre mladšiu generáciu. V obnovenej zostave, Emil Struhár, Karol Tapfer, 
Jozef Šurka, Milan Macko a Patrik Červenák, poctivo skúšali a pripravovali 
sa na svoj koncert. A veru, bolo to vidieť i počuť.

Program koncertu bol zostavený z vlastných skladieb, prevzatých 
známych rockových a bítových skladieb, ale aj klasických diel v zaujímavej 
úprave Emila Struhára. 

Vo vlastných skladbách bolo cítiť ich očarenie skupinou URIAH HEEP a 
viacerí skonštatovali, že aj ich vlastné texty majú svoj šmrnc.

Skladby boli poprepletané výstižnými spomienkami jednak na už 
zosnulých členov ich kapely, ale aj na ich začiatky a hlavne značné úspechy 
na viacerých významných bítových festivaloch. Informácie v podaní Karola 
Tapfera prekvapili určite nejedného neznalého návštevníka v sále.

Na záver konštatujeme, že sa návrat skupiny SOGST vydaril na jednotku a 
určite ho zaradíme opäť do programu podujatí v roku 2015. Eva Mikušková

SOGST - návrat po 40 rokoch

Vianočný koncert ZUŠ
Každoročnou súčasťou 

adventnej sezóny v našom 
meste je Vianočný koncert. V 
priestoroch kina Vatra koncert 
pripravila Základná umelecká 
škola Nová Baňa v Novej Bani a 
mesto Nová Baňa. V stredu 17. 
decembra 2014 zazneli vianočné 
piesne     v podaní jednotlivcov i 
skupinových vystúpení šikovných 
a nadaných žiakov zo ZUŠ-ky. 
Záver programu patril Detskému 
speváckemu zboru a orchestru 
spolu s Literárno-dramatickým 
odborom ZUŠ v Novej Bani. V 
tento podvečer sa odprezentoval 
každý odbor so svojím umením. 
Sviatočnou dramaturgiou 
priniesli čaro blížiacich sa Vianoc 
prítomnému publiku, ktoré tak 
mohlo prežiť neopakovateľnú 

atmosféru. 
Mgr. Lenka Bieliková

V decembri 2014 nám 
šikovné deti z Centra 
voľného času Nová Baňa  
vyzdobili adventný veniec    
na fontáne pri Pohronskom 
múzeum v Novej Bani.

Ďakujeme Mestským 
lesom spol. s r. o. a 
Technickým službám mesta 
Nová Baňa za spoluprácu 

pri prípravách venca.
-red-
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Predplatné mesačníka 
Novobanské noviny na r. 2015 

je 10,35 EUR s poštovným.
Ak máte záujem môžete 

si ho predplatiť poštovou 
poukážkou na adrese: 

Mesto Nová Baňa,
Informačné centrum, Námestie 
slobody 1, 968 26 Nová Baňa 

alebo osobne v Informačnom 
centre mesta Nová Baňa. Pokiaľ 

dôjde k zvýšeniu poštovného 
počas r. 2015, bude toto 

zvýšenie doúčtované poštovou 
poukážkou.

Ďakujeme za vašu čitateľskú 
priazeň! redakcia NN

V Centre voľného času v Novej Bani sa 11. decembra 2014 
predstavilo cez 40 predajcov, výrobcov a remeselníkov na „vianočnom 
trhu“, ako Novobančania nazývajú toto jednodňové podujatie, ktoré už 
roky organizuje mesto Nová Baňa. Spestrením bolo vystúpenie detí z 
DFS Novobanček pri CVČ.

Helena Trajteľová

Čas radostný, čas vianočný

Posledné hodiny posledného dňa roku 2014 patrili tradičnej 
Silvestrovskej diskotéke na Námestí slobody. Od 23.00 hod. nálada 
do polnoci gradovala a skôr než zaznela štátna hymna, povedal 
primátor mesta Mgr. Ján Havran krátky príhovor. Potom nasledovalo 
odrátavanie posledných sekúnd a krásny ohňostroj z dielne Ing. 
Beňovského. 

Prvé minúty nového roka nám prerušil krátky výpadok elektriny, no 
potom sa už zábava opäť rozbehla a pokračovala do 2.00 hod.

                                                                Eva Mikušková
foto: Mgr. Ľuboš Šutka

Súsošie sv. Trojice – dôkaz 
bohatej histórie mesta

Dôkazov o bohatej histórii mesta Nová Baňa, bývalého kráľovského 
banského mesta, sa nám nezachovalo príliš veľa. Dnes nám túto históriu 
viditeľne pripomína už len niekoľko chránených kultúrnych pamiatok. 
Aj z tohto dôvodu je veľmi dôležité venovať pozornosť ich zachovaniu a 
udržiavaniu.

Obnove pamiatok sa mesto aktívne venuje už niekoľko rokov. Prvým 
väčším projektom, ktoré mesto realizovalo aj za finančnej podpory 
Ministerstva kultúry Slovenskej republiky, bola obnova trinástich portrétov 
uhorských panovníkov a hodnostárov nachádzajúcich sa v radnej sieni 
historickej budovy Radnice.

Súčasne so záverečnými prácami na tomto projekte mesto pripravovalo 
už ďalší projekt obnovy kultúrnej pamiatky, a to obnovu Súsošia sv. 
Trojice. Po realizácii reštaurátorského výskumu a spracovaní Návrhu na 
reštaurovanie reštaurátormi Mgr. Igorom Hovoričom a Akad. soch. Dušanom 
Hagarom v roku 2012 bola v nasledujúcom roku realizovaná prvá etapa 
reštaurátorských prác pozostávajúca z demontáže kamenných stĺpov, 
odstránenia kovových reťazí a ich uloženia, výstavby reštaurátorského 
lešenia, demontáže ohrozujúcich kovových atribútov a kamennej holubice, 
lokálneho upevnenia uvoľnených a rozrušených častí kamennej hmoty. 
Práce v rámci projektu boli realizované aj za finančnej podpory Ministerstva 
kultúry Slovenskej republiky.

V minulom roku 2014 mesto z vlastných prostriedkov pokračovalo v 
realizácii ďalšej etapy reštaurátorských prác na obnove Súsošia sv. Trojice 
pozostávajúcich z čistenia kamennej hmoty od uhlíkových depozitov, machov, 
húb a lišajníkov, čistenia kamennej hmoty od nevhodných sekundárnych 
doplnkov a tmelov.

Zároveň mesto koncom roka 2014 spracovalo a podalo v rámci výzvy 
Ministerstva kultúry Slovenskej republiky na obnovu kultúrnych pamiatok 
žiadosť o podporu nasledujúcej tretej etapy projektu obnovy súsošia. 
Predmetom tejto etapy sú reštaurátorské práce zamerané na plastickú 
rekonštrukciu architektúry kamennej hmoty a plastickú rekonštrukciu 
chýbajúcich častí sochárskej výzdoby.

Zostávajúce práce potrebné k celkovej obnove súsošia plánuje mesto 
realizovať v nasledujúcich rokoch  s cieľom ukončenia prác v roku 2017 
v závislosti od finančných možností rozpočtu mesta a úspešnosti získania 
finančných prostriedkov z iných zdrojov.

Realizáciou jednotlivých etáp projektu obnovy súsošia sa podarí zamedziť 
ďalšej degradácii národnej kultúrnej pamiatky, vrátiť jej pôvodný historický 
výraz a zachovať ju pre budúce generácie.                             Mgr. Jana Holá

manažérka pre rozvoj mesta

MUDr. ĽUBOMÍR SNOPEK
DOBROVOĽNÍK MESTA NOVÁ BAŇA ZA ROK 2014

(dokončenie zo str. 1)
Doktor Snopek je od roku 2008 na čele tímu, ktorý v Novej Bani 

pravidelne organizuje humánnu akciu: „Kvapka krvi“ uskutočnilo sa už 
19 odberov. Je aktívny aj v spoločenskom a športovom prostredí. Bol 
iniciátorom vybudovania petangového ihriska na rozvoj voľnočasových 
aktivít na sídlisku Nábrežná, je aktívny organizátor športových podujatí v 
oblasti tenisu a lyžovania. MUDr. Ľubomír Snopek je vzorom úspešného 
človeka, ktorý je vzácny práve tým, že úspech a ľudskú hodnotu povýšil 
a premenil na energiu pomoci ľuďom, ktorí to potrebujú. Srdečne 
blahoželáme.                                                                            K. Štrbová
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Ustanovujúce zasadnutie mestského zastupiteľstva
na svojom zasadnutí dňa 10. 12. 2014:

Vzalo na vedomie:
- výsledky volieb do orgánov samosprávy mesta,
- zásady odmeňovania poslancov mestského zastupiteľstva.
Schválilo:
- zloženie mandátovej komisie:  Natália Pinková, Ing. Tomáš Palaj, Juraj 
Búry;
- zloženie návrhovej komisie: Maroš Marko, Mgr. Adrian Zima, Ing. Viktória 
Valachovičová, PhD.;
- zloženie volebnej komisie:  Mgr. Maroš Havran, Peter Forgáč, Ing. Zdenko 
Král;
- s účinnosťou od 10. 12. 2014 za člena dozornej rady Mestského bytového 
podniku, s.r.o. Nová Baňa Mgr. Adriana Zimu, Juraja Búryho a Mgr. Ľudmilu 
Rajnohovú;
- s účinnosťou od 10. 12. 2014 za člena dozornej rady Mestské lesy spol. s r. 
o. Nová Baňa Petra Forgáča, Maroša Marka, Ing. Karola Tužinského a Ing. 
Viktóriu Valachovičovú, PhD. .
Konštatovalo, že:
- zvolený primátor mesta Mgr. Ján Havran zložil zákonom predpísaný sľub 
primátora mesta,
- zvolení poslanci mestského zastupiteľstva: Jozef Barniak, Mgr. Branislav 
Bratko, Juraj Búry, Peter Forgáč, Gregor Galeta, Mgr. Maroš Havran, Ing. 
Zdenko Král, Maroš Marko, Ing. Tomáš Palaj, Natália Pinková, Ing. Karol 
Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Mgr. Adrian Zima zložili 
zákonom predpísaný sľub poslanca mestského zastupitelstva.
Poverilo:
- poslanca mestského zastupiteľstva Juraja Búryho zvolávaním a vedením 
zasadnutí MsZ v prípadoch podľa § 12 ods. 2 prvá veta, ods. 3 tretia veta, 
ods. 5 tretia veta a ods. 6 tretia veta zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení;
- poslancov MsZ Natáliu Pinkovú a Ing. Karola Tužinského na vykonávanie 
občianskych obradov a zároveň ich oprávnilo používať mestské insignie.
Delegovalo:
- do rád škôl v zriaďovateľskej právomoci mesta Nová Baňa, a to do:
Rady školy pri Základnej škole Jána Zemama Nová Baňa: Natáliu Pinkovú, 
Maroša Marka – poslancov MsZ, Martu Müllerovú, pracovníčku MsÚ Nová 
Baňa a Ing. Jozefa Koperdáka, delegovaného zástupcu mesta Nová Baňa; 
do Rady školy pri Základnej umeleckej škole Nová Baňa: Mgr. Branislava 
Bratka, Ing. Karola Tužinského – poslancov MsZ, Ing. Katarínu Ditteovú, 
pracovníčku MsÚ Nová Baňa; do Rady školy pri Centre voľného času: Ing. 
Viktóriu Valachovičovú, PhD., Mgr. Adriana Zimu – poslancov MsZ; do Rady 
školy pri Materskej škole Nová Baňa: Petra Forgáča, Ing. Zdenka Krála – 
poslancov MsZ, Bc. Jána Ďurovského, pracovníka MsÚ Nová Baňa a Mgr. 
Helenu Orgonášovú, delegovanú zástupkyňu mesta.
Odvolalo:
- s účinnosťou od 10. 12. 2014 členov dozornej rady Mestského bytového 
podniku, s. r. o. v Novej Bani Vieru Hudecovú, Antona Tužinského a Juraja 
Búryho;
- s účinnosťou od 10. 12. 2014 členov dozornej rady Mestské lesy spol. s r. 
o. Nová Baňa Petra Forgáča, Maroša Marka, Ing. Karola Tužinského, Ing. 
Jozefa Štrbu a Miloša Šályho.
Zrušilo:
- uznesenie MsZ Nová Baňa č. 2/2011, ktorým bol poverený Ing. Jozef 
Štrba zvolávať a viesť zasadnutia MsZ v prípadoch podľa § 12 ods. 2 prvá 
veta, ods. 3 tretia veta, ods. 5 tretia veta a ods. 6 tretia veta zákona SNR č. 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení;
- uznesenie MsZ Nová Baňa č. 7/2011, ktorým boli poverené poslankyne MsZ 
Natália Pinková a Katarína Štrbová na vykonávanie občianskych obradov; 
- uznesenia MsZ Nová Baňa č. 19/2011, 19/2012 a 70/2014, ktorými sa rušia 
doterajší členovia jednotlivých rád škôl v zriaďovateľskej právomoci mesta 

Nová Baňa.
Neschválilo návrhy uznesenia:
- v súlade so zákonom NR SR č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení a 
platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest v znení neskorších 
predpisov v rozsahu určenom mestským zastupiteľstvom mesačný plat 
primátora Mgr. Jána Havrana vo výške 2,34 násobku priemernej mesačnej 
mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve vyčíslenej na základe údajov 
ŠÚ SR za predchádzajúci kalendárny rok, zvýšený o 50 %, v celkovej výške 
mesačného platu 2894 eur;
- v súlade so zákonom NR SR č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení a 
platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest v znení neskorších 
predpisov v rozsahu určenom mestským zastupiteľstvom mesačný plat 
primátora Mgr. Jána Havrana vo výške 2,34 násobku priemernej mesačnej 
mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve vyčíslenej na základe údajov 
ŠÚ SR za predchádzajúci kalendárny rok, zvýšený o 40 %, v celkovej výške 
mesačného platu 2701 eur;
- v súlade so zákonom NR SR č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení a 
platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest v znení neskorších 
predpisov v rozsahu určenom mestským zastupiteľstvom mesačný plat 
primátora Mgr. Jána Havrana vo výške 2,34 násobku priemernej mesačnej 
mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve vyčíslenej na základe údajov 
ŠÚ SR za predchádzajúci kalendárny rok, v celkovej výške mesačného platu 
1929 eur.

Po ukončení ustanovujúceho MsZ sa primátor mesta Nová Baňa 
a poslanci MsZ odobrali do obradnej siene Pohronského múzea v 
Novej Bani, kde bola MUDr. Ľubomírovi Snopekovi odovzdaná cena 
„Dobrovoľník mesta Nová Baňa za rok 2014“ za dobrovoľnícku prácu 
a prínos v oblasti športu a kultúry.                                            Müllerová

Daň z nehnuteľností
Správca dane z nehnuteľností oznamuje daňovníkom, že priznania k 

dani z nehnuteľností na rok 2015 podávajú len tí daňovníci, ktorí majú 
oproti roku 2014 nejakú zmenu vo vlastníctve nehnuteľností (kúpa, predaj, 
darovanie, dedičstvo, zmena účelu využitia, vydanie staveb. povolenia, 
kolaudácia a pod.) Daňové priznanie podáva daňovník, ktorý nehnuteľnosť 
nadobudol, ale aj daňovník, ktorému daňová povinnosť zaniká (ten, kto 
nehnuteľnosť predal alebo daroval). Daňové priznanie je potrebné podať 
najneskôr do 31. 1. 2015 v klientskom centre v Mestskom úrade v Novej 
Bani, kde si môžu prevziať aj tlačivá daňového priznania. Tlačivá je tiež 
možné stiahnuť si na internetovej stránke mesta. Tým daňovníkom, 
u ktorých zmeny nenastali, bude daň na rok 2015 vyrubená a bude im 
doručené rozhodnutie bez povinnosti podávať daňové priznanie.

FO MsÚ Nová Baňa

Mesto Nová Baňa vás pozýva 
na ZIMNÚ FOLKOVÚ Novú Baňu,

dňa 14. 2. 2015 o 18.00 hod.
v kine Vatra.

Vstupné 2 EUR.
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Zasadnutie mestského zastupiteľstva
na svojom zasadnutí dňa 15. 12. 2014:

Vzalo na vedomie:
- Kontrolu plnenia uznesení prijatých na MsZ konanom dňa 22.10. 2014.
- Návrh rozpočtu mesta Nová Baňa na roky 2016 a 2017.
- Stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu mesta Nová Baňa na 
roky 2015, 2016 a 2017.
- Harmonogram zasadnutí MsZ v Novej Bani v roku 2015 s časom zasadnutia 
MsZ o 15.30 hod. .
- Stanovenie zástupcu primátora mesta Nová Baňa od 15. 12. 2014, 
poslankyne Natálie Pinkovej.
Schválilo:
- Všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová Baňa č. 4/2014 o dani z 
nehnuteľností.
- Rokovací poriadok Mestského zastupiteľstva v Novej Bani.
- Zápis do kroniky mesta Nová Baňa za rok 2013.
- Všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová Baňa č. 5/2014 o financovaní 
originálnych kompetencií mesta Nová Baňa na úseku školstva.
- Všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová Baňa č. 6/2014  o miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.
- Rozpočet mesta Nová Baňa na rok 2015.
- Rozpočet nákladov, výnosov a výsledku hospodárenia Technických služieb 
mesta Nová Baňa na roky 2015, 2016 a 2017.
- Prevod nehnuteľného majetku – rozostavaných stavieb do majetku 
mesta Nová Baňa, dňom 18. 12. 2014, a to „Rekonštrukcia chodníkov ul. 
Cintorínska, ul. Nábrežná a ul. Školská“.
- Zverenie majetku mesta Nová Baňa do správy správcovi majetku: Technické 
služby mesta Nová Baňa, dňom 18. 12. 2014, a to: varovný a informačný 
systém obyvateľstva VISO 2002 Nová Baňa – modernizácia mestského 
rozhlasu, športovisko na ul. Pod sekvojou – mantinely, rekonštrukcia 
chodníkov ul. Cintorínska, ul. Nábrežná, ul. Školská, za účelom spravovania 
majetku mesta Nová Baňa nadobudnutého modernizáciou a rekonštrukciou.
Zriadilo:
- Sedem komisií MsZ, a to: finančnú, kultúry, vzdelávania, mládeže a športu, 
územného plánu, životného prostredia a majetku, bytovú a sociálnu, pre 
cestovný ruch, dopravy a na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií 
funkcionárov mesta.
Zvolilo:
- do finančnej komisie: Peter Forgáč – predseda komisie, Ing. Viktória 
Valachovičová, PhD., Natália Pinková;
- do komisie kultúry, vzdelávania, mládeže a športu: Ing. Viktória 
Valachovičová, PhD. – predsedníčka komisie, Ing. Zdenko Král,         Ing. 
Tomáš Palaj; 
- do komisie územného plánu, životného prostredia a majetku: Ing. Karol 
Tužinský – predseda komisie, Maroš Marko, Gregor Galeta, Mgr. Adrian 
Zima;
- do komisie bytovej a sociálnej: Mgr. Branislav Bratko – predseda komisie, 
Natália Pinková, Maroš Marko;
- do komisie pre cestovný ruch: Mgr. Maroš Havran – predseda komisie, 
Natália Pinková, Juraj Búry;
- do komisie dopravy: Ing. Tomáš Palaj – predseda komisie, Ing. Viktória 
Valachovičová, PhD., Gregor Galeta;
- do komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií funkcionárov 
mesta: Natália Pinková – predsedníčka komisie, Ing. Viktória Valachovičová, 
PhD., Juraj Búry, Ing. Zdenko Král.
Určilo: 
- zapisovateľky komisií: Evu Drgoňovú - zapisovateľku finančnej komisie, 
Evu Mikuškovú – zapisovateľku komisie kultúry, vzdelávania, mládeže a 
športu; Mgr. Petru Gejdošovú – zapisovateľku komisie územného plánu, 
životného prostredia a majetku; Annu Petríkovú – zapisovateľku komisie 
bytovej a sociálnej, Mgr. Lenku Bielikovú – zapisovateľku komisie pre 
cestovný ruch, Ing. Katarínu Jančekovú – zapisovateľku komisie dopravy.
Uložilo: 
- primátorovi mesta preveriť aktuálnosť zapojenia sa do výzvy na 
predkladanie žiadosti o NFP v rámci regionálneho operačného programu 
(s kódom ROP-3.1-2014/01) v oblasti podpory 3.1 a „Posilnenie kultúrneho 
potenciálu regiónov – intervencie do pamäťových a fondových inštitúcií“.
Zrušilo: 
- článok III. Odmeny poslancov v Zásadách odmeňovania poslancov v meste 
Nová Baňa v celom rozsahu.
Neschválilo návrhy uznesenia:
- dodatok v Rokovacom poriadku Mestského zastupiteľstva v Novej Bani v 
odseku VI. v bode 2 v znení „účasť hlavného kontrolóra a právnika MsÚ na 
MsZ je povinná (v prípade PN v zastúpení)“;
- zmenu v Rokovacom poriadku Mestského zastupiteľstva v Novej Bani a to v 
odseku  V. bod 1 „zvolávanie zasadnutí MsZ minimálne raz za dva mesiace“.
Úplné znenie uznesení je zverejnené na úradnej tabuli mesta Nová Baňa a 
tiež na internetovej stránke mesta www.novabana.sk.     Müllerová

Myslím si o tom svoje, len aby sme 
neboli „horší“ ako v Žehre

Po vzhliadnutí prvého zasadnutia mestského zastupiteľstva v Novej 
Bani na internete, ma najviac zaujal bod programu odmena primátora 
mesta. V prvom momente som naozaj nevedel, čo si mám o tom myslieť. 
Ale najskôr sa asi hanbiť, že je takéto niečo možné u nás v Novej Bani. 
Počas svojho pracovného života som absolvoval desiatky, až nie stovky 
podobných zasadnutí. Trojnásobné handrkovanie o plate prvého občana 
mesta, bolo nedôstojné a miestami mi pripadalo ako vtip. Zvlášť je 
úsmevná skutočnosť, ak sa poslanci pri takejto téme zdržia hlasovania. 
To, že budú mať vlastný názor na vec, od nich ich voliči očakávajú. 

Myslím si, že týmto skutkom sa podobne preslávime, ako to v  
minulosti urobili vtedajší mestskí prísažní, keď  na zasadnutí mestskej 
rady ,,rozťahovali lavicu“, terajší zasa „zužovali plat richtárovi“.   

Sme asi jediní na Slovensku, ktorí sme dokázali znížiť odmenu 
primátorovi mesta za dobre vykonanú prácu v minulom volebnom 
období až na minimálnu mzdu 1900 Eur v hrubom, ktorá mu zo zákona 
musí byť priznaná. K takémuto kroku  pristúpia poslanci väčšinou len 
vtedy, keď je obec alebo mesto v nútenej správe. Naši poslanci takýto 
krok urobili ako druhí na Slovensku s poslancami obce Žehra na 
východnom Slovensku. Miest a obcí na Slovensku je cca 2800, no iba 
dve zastupiteľstvá vyjadrili znížením platu svoju nespokojnosť s prvým 
mužom v obci. Prečo tak urobili poslanci mesta Nová Baňa? Nech 
posúdia občania mesta a čitatelia Novobanských novín sami, k čomu  
prikladám podklady z materiálov, ktoré sú dostupne každému a boli  
uverejnené v masovokomunikačných prostriedkoch.

Mgr. Ján Havran – 37-ročný primátor mesta Nová Baňa. V prvom 
roku svojej služby zastavil zbytočné zadlžovanie mesta, zracionalizoval 
prácu mestského úradu a jemu podliehajúcich organizácií, v ktorých 
sa výrazne zlepšila ekonomická situácia. O tom všetkom informuje 
nezávislá organizácia INEKO, ktorá zverejňuje štatistiku najlepšie 
hospodáriacich miest a obci na Slovensku. V roku 2012 sa Nová Baňa 
umiestnila na 2. mieste na Slovensku, v roku 2013 na 4. mieste a v 
roku 2014 bola hodnotená na 3. mieste v rámci celého Slovenska. O 
ostatných úspechoch v oblasti výstavby, opráv, údržby, tiež aj o kultúrnom 
a športovom živote, ako aj v mnohých ďalších činnostiach, ktoré 
zastrešuje mesto, bolo uverejnených dosť podrobných informácií v rámci  
predvolebnej kampane. Každý môže vidieť značné zmeny k lepšiemu, 
ktoré sa uskutočnili v našom meste veľmi zreteľne a hmatateľne pod 
rukou Mgr. Havrana. Ak tieto zmeny k lepšiemu Novobančania nevidia 
alebo nechcú vidieť, podmieňujú zvýšenie platu primátora v Novej Bani 
tým, že len vtedy mu pridajú, keď niečo dokáže, navrhujem im, aby si pri 
prechádzke mestom nezabudli vziať bielu paličku. Som presvedčený, že  
volebné heslo nášho primátora, ktoré bolo „Primátor, ktorý sa mestu 
oplatí“, s ktorým vyhral opätovne v novembri so značnou prevahou 
voľby, pochopila väčšina občanov nášho mesta.    

Ivan Mižigar – 48-ročný starosta obce Žehra. Nemá ukončené 
ani základne vzdelanie a podľa jeho slov,  nevie čítať ani písať, no je 
odhodlaný si naďalej plniť povinnosti starostu. Poslanci sa rozhodli 
napriek jeho odhodlaniu skresať  prechádzajúci plat z 2 500 EUR  na 
1 800 Eur. Starostom Žehry je už tretíkrát, lenže teraz mu hrozí strata 
mandátu, nakoľko ho Okresný súd v Spišskej Novej Vsi uznal za vinného 
z porušenia zákona pri správe cudzieho majetku a uložil podmienečný 
trest na 15 mesiacov a zákaz vykonávať verejnú funkciu na dva roky. 
Keďže rozhodnutie po odvolaní ešte nie je právoplatné, tak v posledných 
komunálnych voľbách mohol kandidovať a bol zvolený za starostu 
po tretíkrát. Čo už k tomuto dodať, aké asi je právne vedomie nami 
zvolených ľudí, ktorí rozhodujú o druhých, keď za rôzne, povedal by som 
až protichodné skutky, rozhodnú rovnako. 

Na záver len toľko. Tento článok som sa rozhodol napísať, lebo 
verím, že väčšina poslancov mestského zastupiteľstva má podobný 
názor na túto vec, ako ja. Tým sa im vopred ospravedlňujem a dúfam, 
že aj rozhodnutia ostatných budú v budúcnosti k spokojnosti väčšiny 
Novobančanov. Záverom chcem povedať ešte jednu myšlienku: „Kto 
nedopraje druhému, nebude dopriate ani jemu.“ Tiež chcem poprosiť 
čitateľov Novobanských novín, aby tento príspevok brali ako môj osobný 
názor na túto skutočnosť a rozhodne nebudem reagovať na prípadné 
ohlasy, ani reakcie voči jeho obsahu. Všetkým Novobančanom prajem  
zdravie a  šťastie v novom roku 2015!  

Ing. Milan Pacalaj

Komentár občana
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DOBROVOĽNÍ HASIČI ROK PLNÝ ZMIEN A OČAKÁVANÍ
Vždy mám veľkú radosť, keď sa v Novej Bani nájdu šikovní ľudia a 

o to väčšia je, keď sa dostanú do našich radov. Som rád, keď môžem 
konštatovať, že ich skutočne nie je málo. Ľudia pribúdajú napriek tomu, 
že sme dobrovoľnícka organizácia bez nárokov na finančné odmeny. 
Pracujeme v osobnom voľne, väčšina popri zamestnaní a rodine, a to 
je v dnešnej dobe veľká vzácnosť.

VEĽKÁ HRUBÁ ČIARA
Na prelome rokov 2013/2014 sme skutočne nevedeli, ktorým smerom sa 

poberie naša budúcnosť. Boli sme nahnevaní, sklamaní, niektorí z nás to aj 
vzdávali. Bolo mi ľúto ľudí, ktorých práca v zbore a snaha o jeho prosperitu 
trvala 20 či 30 rokov, ale máme aj takých, ktorí zasvätili tejto neľahkej, ale 
peknej činnosti 40, 50 i viac rokov. A to už môžeme povedať, že celý život. 
Na jednej strane sa snažili zveľaďovať a rozvíjať, no na strane druhej nebola 
vôľa ich podporiť. Prišli sme takmer o všetko, no hasiča len tak ľahko niečo 
nepoloží. 

Pritiahli sme k nám nových členov a začali sa pozerať dopredu. Za 
minulosťou, za 25 rokmi rozkrádania zboru a za vecami, ktoré už nik nevráti 
späť sme spravili pomyslenú hrubú čiaru, a to je podstatné... Po dvojročnom 
dobývaní mesta žiadosťami a osobnými stretnutiami s jeho predstaviteľmi, 
splnením podmienok, ktoré boli od nás požadované, neodbytnosťou a tvrdou 
drinou sme sa dopracovali k prvej finančnej pomoci. Z tejto boli zakúpené 
veci pre najmenších športovcov, ale aj zásahová výstroj a výzbroj.

Bol stanovený nový plán práce, ktorý sa dodržiava. Zasadnutia výboru 
DHZ sa zhustili na  každý ¼ rok, prípadne častejšie podľa potrieb zboru. 
Plnili sme požiadavky vyšších orgánov DPO, na základe ktorých sme 
napríklad poskytli rozhodcov na okresné aj krajské kolo medzinárodnej hry 
Plameň. Zúčastňujeme sa na fungovaní Územného výboru Dobrovoľnej 
požiarnej ochrany Žiar nad Hronom, kde máme zastúpenie na poste člena 
predsedníctva a zároveň aj člena výcvikového štábu a okrskového veliteľa 
pre okres Žarnovica a členku revíznej komisie.

NOVÁ KRV, NOVÉ PRIESTORY...
V krátkej dobe sa naše rady začali rozrastať vďaka dobre premyslenej 

propagácii našej komunity. Privítali sme 31 nových členov a ďalších 10 v 
podobe detí v hasičskom krúžku, ktorý funguje od začiatku školského 
roku. Na základe týchto faktov sme si podali žiadosti o priestory pre našu 
činnosť, ktoré sme nevyhnutne potrebovali. Na jar 2014 nám bolo vyhovené 
a odsúhlasili nám budovu, ktorá v týchto dňoch prechádza rekonštrukciou a 
čoskoro bude k dispozícii.

Veľké poďakovanie patrí všetkým členom nášho zboru, ktorí si na 
zveľadení nových priestorov odpracovali brigády, ale aj tým, ktorí sa podieľajú 
na jeho fungovaní. Takisto ďakujeme aj primátorovi mesta a bývalému 
mestskému zastupiteľstvu, ktorí nás výrazne posunuli vpred. Tešíme sa na 
novú spoluprácu v ďalšom období.

NAJBLIŽŠIA BUDÚCNOSŤ...
Na prelome januára a februára nás čaká bilancovanie a stanovenie 

ďalšej činnosti pre obdobie 2015 – 2020. Zídeme sa na výročnej členskej 
schôdzi, ktorá je prvoradá pri tvorbe plánu práce. Takisto je podmienkou 
DPO SR pre podávanie si žiadostí o dotácie v ďalšom období, aby sa táto 
schôdza uskutočnila do 31. 3. v danom roku. Radi by sme stretnutie urobili 
slávnostnejším v súvislosti                        s odovzdávaním zrekonštruovanej 
hasičskej zbrojnice.

Čo sa týka novej techniky, tak sa naši členovia stretli 8. 11. 2014 
s vrchnými predstaviteľmi DPO SR a HaZZ SR, kde prezident HaZZ 
gen. Alexander Nejedlý objasnil súvislosti s projektom „Celoplošného 
rozmiestnenia síl a prostriedkov 
hasičských jednotiek“ spusteným 
v roku 2013. Bolo tu mimo 
iného spomenuté zaradenie a 
využiteľnosť DHZ Nová Baňa. 
Už začiatkom roku 2015 by sme 
mali dostať do užívania nové 
plne vybavené Iveco Daily a 
v zápätí by sa mali priraďovať 
ešte repasované vozidlá Tatra 
148 a Tatra 815 v počte 166 
ks, o ktoré sme si tiež podali 
žiadosť. Tu je na rozhodnutí MV SR, komu budú vozidlá pridelené. Každom 
prípade by Nová Baňa mala podľa povodňového plánu SR ešte dostať 
protipovodňový balík, ktorý predstavuje vozík vybavený elektrocentrálou 
s osvetlením, rôznymi druhmi čerpadiel a protipovodňovou zábranou. 
Na základe tejto techniky budeme schopní dopomôcť HaZZ pri zdolávaní 
požiarov  a vykonávaní záchranných prác pri živelných pohromách či iných 
mimoriadnych udalostiach.

A KTO TO BUDE VYKONÁVAŤ?
V tomto momente máme 22 preškolených hasičov, z ktorých 7 členov 

už malo a 15 ďalších absolvovalo v mesiaci december Základnú prípravu 
členov hasičských jednotiek. Táto sa uskutočnila v termínoch 5. - 7. 12. a 

13. - 14.12. 2014, kde si počas 40 hodín odbornej prípravy osvojili základné 
poznatky využiteľné pri zásahovej činnosti. Všetci urobili skúšky na výbornú 
a dostali, samozrejme, Potvrdenie o vykonaní odbornej prípravy. Ja osobne 
ďakujem zúčastneným za ich profesionálny prístup a ochotu prísť vo svojom 
voľnom čase, aby si rozvinuli svoje vedomosti a praktické zručnosti.

Ako viete DHZ sa v spolupráci s mestom Nová Baňa nezaoberá len 
represívnou, ale aj preventívnou činnosťou a v mesiaci december sa 
konali preventívne protipožiarne kontroly. Naši členovia každoročne idú 
do domácností, kde sa dobrým slovom a radou snažia občanom pomôcť 
predísť zbytočnému nešťastiu v podobe požiaru. V roku 2014 to boli ulice: 
Viničná cesta, Sedlová cesta, Kútovská cesta, Hrádza, Záhradná, Horná a 

Bôrina v počte 170 rodinných domov. Kontroly dopadli dobre. Do činnosti 
boli spolu so skúsenými hasičmi zaradení aj mladší, ktorí majú záujem aj 
takýmto spôsobom pomáhať občanom mesta. Veľmi radi by túto činnosť 
vykonávali častejšie. Najbližšie sa sústredíme na voľnosť a priechodnosť 
únikových ciest v bytových domoch na všetkých sídliskách a kontrolou 
nástupných plôch priamo pred nimi. Preto by som rád vyzval občanov, nech 
si dajú únikové cesty (schodiská) do poriadku, pretože v nich nemôžu byť 
uložené žiadne predmety vyrobené z horľavých materiálov a predmety, ktoré 
zužujú potrebnú šírku únikovej cesty (napr. úložné skrinky, stolíky, stoličky 
a pod.).

NA ZÁVER
V súvislosti s novým rokom by som chcel čitateľom popriať veľa zdravia, 

rodinnej pohody a úspechov. Hasičom veľa odhodlania, trpezlivosti, málo 
výjazdov a keď už, tak nech sú úspešne zvládnuté. Nie darmo sa hovorí, 
hasič buď leží, alebo beží, tak nech radšej oddychujeme. 

Na záver malá prosba. V súvislosti s novou budovou hasičskej 
zbrojnice sa obraciame na podnikateľskú sféru, ale i na občanov 
so žiadosťou o pomoc vo veci vybavenia priestorov kancelárskym 
nábytkom, ktorý je pre nás nevyhnutný ako pri práci, tak pri školeniach. 
Kontaktná adresa je DHZ Nová Baňa, Námestie slobody 1, 968 01 NB, 
resp. na tel. č. 0911 947 748. Ďakujeme!

Za Dobrovoľný hasičský zbor Nová Baňa, Bc. Ľuboš Hanák.
foto: archív DHZ Nová Baňa

INZERCIA
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Oblastná organizácia cestovného ruchu Región GRON

Oblastná organizácia cestovného ruchu Región GRON vyhlasuje súťaž 
o návrh najpríťažlivejšieho náučno-poznávacieho chodníka alebo okruhu 
vo vašej obci so zapracovaním najzaujímavejších atraktivít na trase 
chodníka. 

Najzaujímavejšie návrhy budú realizované, budete sa môcť 
spolupodieľať na budovaní chodníka podľa vlastného uváženia pod 
odborným dohľadom pracovníkov v cestovnom ruchu, aktivita bude 
propagovaná v médiách. Po dohode s konkrétnou obcou bude navrhovateľ 
odmenený aj obcou aj oblastnou organizáciou cestovného ruchu. 

Hodnotiť sa bude dĺžka chodníka a množstvo atraktivít (toto kritérium je 
dôležité), sila zážitku na trase, nápaditosť, kreatívnosť, spracovaná téma 
(prínos), atraktívnosť, motivácia spoznať chodník, investičná náročnosť 
(nízko nákladové riešenia budú uprednostnené), dostupnosť rôznymi 
formami prepravy a pohybu k trase a na trase, vybavenosť doplnkovými 
službami a remeslami, veľmi dôležitým kritériom je interaktívnosť 
chodníka (zapojenie návštevníka do diania na chodníku). Každý návrh 
bude hodnotený individuálne. 

Termín podania rozpracovaných návrhov je do 28. 2. 2015. 
Návrhy zasielajte na adresu: elektronicky - regiongron@gmail.com, 

poštou - Región Gron, Námestie slobody 1, 968 26 Nová Baňa.

MAJTE ODVAHU ROZVÍJAŤ NÁŠ REGIÓN !

SÚŤAŽ O NÁVRH NAJPRÍŤAŽLIVEJŠIEHO 
NÁUČNO-POZNÁVACIEHO CHODNÍKA

ALEBO OKRUHU
Výzva pre obyvateľov miest Žarnovica, Nová Baňa, obcí Repište, Ostrý 
Grúň, Župkov, Horné Hámre, Kľak, Orovnica, Tekovská Breznica, 
Brehy, Malá Lehota, Veľká Lehota, Voznica, Rudno nad Hronom, 

Hronský Beňadik, Píla, Hrabičov, Veľké Pole, Sklené Teplice.

40. sezóna strediska SKI BLANC Ostrý Grúň
Vedeli ste, že prvý lyžiarsky vlek v Ostrom Grúni bol postavený v roku 1974, že tu prebiehali preteky 

okresnej ligy v zjazdovom lyžovaní, že tu lyžoval a pretekal Timotej Zuzula, otec úspešnej pretekárky 
Veroniky Velez-Zuzulovej a že už od roku 1998 sa stredisko zasnežuje technickým snehom? 

Keďže zimná sezóna 2014/2015 je už v plnom prúde, oslovili sme jedného zo zakladajúcich členov 
oblastnej organizácie cestovného ruchu Región GRON, riaditeľa strediska SKI BLANC Ostrý Grúň - 
PaedDr. Ľubomíra Urbana.

PaedDr. Urban, opíšte nám 
bližšie stredisko SKI BLANC 
Ostrý Grúň.

Celá oblasť je súčasťou pohoria 
Vtáčnik spadajúceho do CHKO 
Ponitrie. Je významná turistickými 
atraktivitami počas celého roka, 
pešo-cyklo-hypoturistikou, na 
snehu presuny na bežkách, 
snežniciach a tiež skialpinistikou. 

Dnešný názov SKI BLANC nesie 
stredisko od sezóny 2001/2002. 
Služby a priestory strediska  sa 
každoročne  dopĺňajú, rozširujú a 
poskytujú návštevníkom možnosti  
pre aktivity a uspokojenie ich 
požiadaviek. Tento rok je to už 40. 
sezóna strediska vhodného pre 
rodinné vyžitie v zimnej prírode.

Stredisko SKI BLANC vám 
ponúka parkovisko priamo pri 
vlekoch, od ktorých vás delí len 
príjazdová cesta. Tri lyžiarske 
vleky a svahy sú vhodné pre 
začiatočníkov, deti, pokročilých aj 
zdatných lyžiarov. Za toto obdobie 
sa tu naučili lyžovať generácie 
lyžiarov. Vracajú sa sem dnes už 
starí rodičia so svojimi vnúčencami 
a spomínajú ako tu prvýkrát 
postavili na lyže svoje deti. 

V dnešnej dobe klimatických 
zmien je technické zasnežovanie 
nevyhnutnou vybavenosťou 
lyžiarskeho strediska. Pre 
zvýšenie využiteľnosti strediska je 
k dispozícii osvetlený svah, ktorý 
umožňuje lyžovanie vo večerných 
hodinách.  Dobré stredisko 
poskytuje služby požičovne 
lyžiarskeho a snowboardového 
výstroja. Súčasne upraví vašu 
lyžiarsku výstroj, nabrúsi hrany, 
navoskuje skĺznicu pre dokonalý 
pôžitok z jazdy.

Pre úspešné zvládnutie prvých 
pokusov na snehu je k dispozícii 
učiteľ lyžovania, ktorý s klientom 
zvládne svah  a vylepší  lyžiarsku 
techniku. Po športovom výkone 
dobre padne malé občerstvenie, 
teplý nápoj na slnečnej terase 
alebo pri krbe v SKI SALONE.

Pripravili ste niečo špeciálne 
pre tohtoročnú jubilejnú 
sezónu?

Pred nastávajúcou sezónou 
sme upravili priestor, svah a 
vlek pre úplných začiatočníkov, 
upravili sme snowtubingovú dráhu, 
priestor pre sánkovanie a jazdu na 
snehových tanieroch a lopároch. 
V prípade dostatku prírodného 
snehu pripravíme okruch pre 
vyznávačov bežeckého lyžovania. 
Počas sezóny pripravujeme akcie 
ako Trojkráľový vinš, Domáca 
zabíjačka, Karneval na snehu, 
ktoré prispôsobujeme aktuálnym 
snehovým podmienkam. Novinkou 
bude v tejto sezóne ŠŤASTNÁ 
HODINKA, počas ktorej bude 
možné kúpiť si ski pas za 
zvýhodnenú cenu. Aktuálne bude 
zverejňovaná na web stránke 
www.skiblanc.sk a facebooku. 
Poskytujeme zľavy pre držiteľov 
kariet EURO 26, ITIC, ISIC a 
partnerov SKI BLANC.

Poskytuje areál celoročné 
využitie?

Lyžiarske stredisko a priestory 
Ranča Blanc vytvárajú podmienky 
na celoročné využitie priestoru 
pre šport, oddychové              a  
rekreačné aktivity  pre individuálnu, 
rodinnú a tímovú voľno-časovú 
aktivitu. Ponúkame možnosti 
výučby jazdy na koňoch, 

vychádzky do prírody, hypoterapie. 
Privátny chov lososovitých rýb 
poskytuje možnosti športového  a 
rekreačného rybolovu a nákupu 
živých rýb priamo z hospodárskeho 
dvora.

Na záver by som chcel dodať: 
„Zimná príroda v okolí areálu SKI 
BLANC vás láka neobyčajným 
čarom snehovej periny so zákutiami 
zmiešaných lesov,  zaľadneným 
korytom Pokútskeho potoka, pri 

troche šťastia obrazmi prírody 
so zimujúcou zverinou. Jarné 
prebúdzanie vo vás vyčarí radosť 
zo života a naberiete síl do nových 
aktivít. Letné slnko, vôňa sena a 
lesné plody naplnia túžby zberača, 
objaviteľa čarovných vôní prírody. 
Jesenná farebnosť a výhľady vám 
pripomenú, že sa sem máte znovu 
prečo vrátiť.“

Mária Vargová
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Výročia 2015 (II.časť)

190 rokov od: - 16. januára 1825 
mal v meste primície tunajší rodák 
Štefan Orgonáš, kňaz Vesprímskej 
diecézy.
- 21. mája 1825 bola v 
meste birmovka. Na počesť 
banskobystrického biskupa bola 
večer slávnostne osvetlená radnica 
a sviatočné ohne horeli aj okolo fary.
- v roku 1825 bol tiež dokončený 
Kostol sv. Kríža na Kalvárii a 
opravená strecha na dolnom 
kostole. V mesiacoch september 
a október bola dokonca na oblohe 
kométa.
180 rokov od: - rok 1835 bol 
mimoriadne daždivý. Vo februári 
vykonal kontrolu mesta komorský 
gróf. V dňoch 7., 8. a 10. apríla sa 
konali slávnostné bohoslužby za 
zomretého uhorského panovníka 
Františka I.
- 9. augusta 1835 prišiel o pol 
ôsmej ráno do Novej Bane z 
kúpeľov z Vyhieň biskup Belanský, 
aby tu udelil sviatosť birmovania. 
Obliekol sa v Kaplnke sv. Jána 
Nepomuckého (nachádzala sa na 
rázcestí dnešnej Cintorínskej a 
Školskej ul.), kde sa mu tunajší kňaz 
Andrej Peťko po odslúžení rannej 
omši ponáhľal naproti. Podľa zvyku 
ho uviedli do horného kostola, ale 
keďže ostatní kňazi ešte neboli 
prítomní, odišli do fary, odkiaľ potom 
šli slávnostnou procesiou späť do 
kostola. Po spievanej omši a udelení 
birmovky pre 548 birmovancov 
následne biskup raňajkoval v 
sakristii čokoládu. Z mesta sa 
potom vracal do Vyhieň okolo piatej 
hodiny poobede sprevádzaný štyrmi 
jazdcami a dvoma kočmi. 
170 rokov od: - 24. augusta 1845 mal 
primície jeden z najvýznamnejších 
novobanských kňazov Alexej 
Peťko, syn tunajšieho richtára Jána. 
Hostina pre 150 pozvaných sa 
následne konala v sídle vtedajšieho 
Kasína. 
165 rokov od: - v roku 1850 
bola založená Prvá novobanská 
spoločnosť na výrobu mlynských 
kameňov. Nevie sa s istotou, kedy 
sa táto spoločnosť rozpadla, no 
už v roku 1893 ju nahradila nová 
Novobanská továreň na mlynské 
kamene. 
155 rokov od: - v roku 1860 sa 
vzbúrilo vyše 100 obyvateľov voči 
rakúskym úradníkom, ktorí boli 
nariadením panovníka dosadení          
do riadiacich funkcií v meste. Vzbura 
bola vojskom potlačená, pričom 180 
vojakov zostalo v meste po dobu 
8 mesiacov na ťarchu tunajších 
obyvateľov.
150 rokov od: - začiatkom roku 
1865 boli vymenovaní učitelia pre 
novobanskú školu. 1. triedu mal na 
starosti Matej Pricz, 2. triedu Ján 

Cservenka, v 3. triede učil Jozef 
Czerny a v 4. Eduard Riszner. 
Každý z nich dostával plat vo výške 
300 zl. a k tomu 12 siah palivového 
dreva. Za definitívneho riaditeľa 
školy bol vymenovaní mestský kňaz 
Alexej Peťko. Na jeho žiadosť bola 
jeho odmena vo výške 28 zl. 35 
krajciarov venovaná na kúpu kníh 
pre chudobných žiakov.
- 3. septembra bola požehnaná 
socha Nepoškvrneného počatia 
Panny Márie v Kohútove. Z tohto 
roku zároveň pochádza najviac 
svedectiev o vidinách, zjaveniach a 
zázrakoch na tomto mieste.
- 13. novembra navštívil Novú Baňu 
novovymenovaný tekovský župan 
Ladislav Majthényi. Za mesto ho 
kvetnatým príhovorom v maďarčine 
privítal tunajší kňaz Alexej Peťko. 
140 rokov od: - 5. marca 1875 
navštívil Novú Baňu nový župan 
Tekovskej stolice Štefan Majláth. 
Ubytovaný bol vo fare a na hostinu                  
na jeho počesť bolo do miestneho 
Kasína pozvaných 70 mešťanov.
- dňa 16. júla vypukol okolo 10. 
hodiny dopoludnia požiar, ktorý 
behom hodiny zničil vraj najkrajšie 
domy uprostred mesta, menovite 
mestský hostinec s maštaľami, 
Wagnerovský, Prokopecovský a 
Steindlovský dom, ba zasiahol aj 
komorský dom (radnica) a mestskú 
jatku.
135 rokov: - v dňoch 18. 4. - 20. 5. 
1880 vykonal miestny kňaz Alexej 
Peťko v spoločnosti 14 účastníkov 
púť do Ríma. V rámci cesty navštívili 
všetky dôležité mestá. Prezreli 
si napríklad Benátky, Padovu, 
Bolognu, Rimini, Anconu či Neapol, 
v ktorom pobudli viac dní a prezreli 
si Vezuv a Pompeje. V Ríme strávili 
celkovo 10 dní, pričom 9. mája boli 
na audiencii u pápeža Leva XIII. Na 
spiatočnej ceste si prezreli napríklad 
Florenciu, Pisu, Janov, Turín a 
len „s najkrajšími spomienkami“ 
sa vrátili do Novej Bane, kde na 
sviatok Božieho tela udelil A. Peťko 
novobanským veriacim slávnostné 
pápežské požehnanie. 
- 3. júna 1880 strhol silný vietor 
strechy z 19 domov. Víchrica sa 
prihnala smerom od Kalvárie. Hoci 
trvala len asi 6 minút, povyvaľovala 
silné stromy a poškodila domy 
postavané medzi farou a radnicou.
130 rokov od: - v apríli 1885 bolo 
mimoriadne teplo. Teploty sa 
šplhali nad 26˚C, všetky stromy 
boli zakvitnuté, vďaka čomu sa 
Novobančania obávali možných 
májových mrazov. 
- 2. apríla 1885 sa v Novej Bani 
narodil Ján Šašváry-Štrbík. 
Po skončení Lesníckej školy v 
Liptovskom Hrádku pôsobil ako 
novobanský mestský horár. V 
povedomí je zapísaný ako veľký 
milovník prírody, ktorý sa zaslúžil 
o úpravu okolia Kohútova. Venoval 
sa tiež cudzokrajným rastlinám. 
Ním vypestované sekvoje mamutie 
dodnes rastú v Kohútove či na 
Salašiskách. Zomrel v Novej Bani v 

roku 1951.
125 rokov od: - 30. apríla 1890 
zomrel jeden z najznámejších 
novobanských richtárov Rafael 
Gajdošík. Pohreb mal 2. mája a 
zúčastnili sa ho vyslanci Tekovskej 
stolice, Levíc a Kremnice, ako aj 
kňazi okolitých obcí.
- 8. septembra 1890 sa konala v 
Novej Bani birmovka. O tom, že to 
bola v meste vždy veľká udalosť 
svedčí nasledovný popis jej 
priebehu. Banskobystrický biskup 
Imrich Bende sem pricestoval už 
deň predtým, okolo piatej hodiny 
popoludní. Čakalo ho slávnostne 
nasvietené mesto a dve slavobrány - 
jedna postavená pri moste neďaleko 
Kaplnky sv. Jána Nepomuckého 
(most na dnešnej Školskej 
ulici), druhá pri mestskej bráne 
(pravdepodobne v priestore mostu 
pred dnešným CVČ). Slávnostný 
sprievod prešiel cez mesto a zastavil 
sa pred budovou školy (stála niekde 
v blízkosti fary), kde ho deti privítali 
krásnym spevom a jeden vybraný 
chlapec maďarčinou. Odtiaľ sa  
biskup presunul do kostola, kde ho 
už s kvetnatou rečou uvítal mestský 
kňaz Alexej Peťko. V kostole biskup 
udelil zhromaždeným slávnostné 
požehnanie a následne sa 
premiestnil do fary, kde prijal viaceré 
deputácie (predstavených z mesta,               
z okresného súdu, od učiteľov...). 
Na druhý deň o deviatej hodine 
ráno sa konala slávnostná sv. omša 
s birmovkou. Túto sviatosť biskup 
udelil viac než 800 (!) birmovancom. 
Ťažko si vôbec predstaviť tú masu 
ľudí, ktorá musela byť v tom čase 
zhromaždená vo farskom kostole 
a jeho okolí. Potom nasledovala 
sviatočná hostina len pre vybraných 
hostí v budove fary. Po nej sa šlo 
do mestskej školy, kde biskup 
osobne preskúšal niekoľko detí z ich 
domácej reči (teda zo slovenčiny), 
z maďarčiny a z náboženstva 
a, čo je dôležité, odchádzal vraj 
odtiaľ spokojný. Následne navštívil 
aj richtára a okresného sudcu. 
Nabitý program biskupa zavŕšilo 
o ôsmej hodine večer divadelné 
predstavenie „Sen vianočnej noci“, 
ktoré v budove Kasína odohralo 
36 „školských“ detí. Tie museli byť 
skutočne talentované, pretože vraj 
biskupa dojali svojím výkonom až 
k slzám. O deviatej hodine ráno v 
nasledovný deň odcestoval biskup                               
aj so sprievodom späť do svojho 
sídla v Žiari nad Hronom. Až po 
most (nevieme však, po ktorý) ho 
vyprevadili tiež tunajší mestskí 
úradníci. O tom, že Novobančania 
zanechali skutočne dobrý dojem 
svedčí fakt, že biskup venoval 
mestu 56 zlatých ako dar pre detskú 
opatrovňu. 
120 rokov od: - 5. októbra 1895 
slávil obľúbený novobanský dekan 
Alexej Peťko 50 rokov svojho 
kňazstva. Ráno na túto počesť 
odslúžil slávnostnú sv. omšu, po 
ktorej bola hostina v budove Kasína 
pre 60 pozvaných hostí. Večer 

zorganizovali mešťania tzv. nočnú 
hudbu, ktorú osvetľovalo svetlo zo 
100 fakieľ. 
110 rokov od: - 19. apríla 1905 
sa narodil jeden z najznámejších 
novobanských rezbárov Štefan 
Trnka. Počas svojej mimoriadne 
tvorivej činnosti zhotovil množstvo 
kusov nábytku, dekoračných 
predmetov, plastík i pohyblivých 
mechanizmov, ktoré nesú typické 
znaky ľudových motívov a tvorivosti. 
Jeho dominantnou oblasťou 
bola najmä výroba betlehemov. 
Niekoľko výtvorov uchovávame aj 
v zbierkach Pohronského múzea. 
Nezabudnuteľný je napríklad jeho 
drevený oltár, originálny pohyblivý 
betlehem či Jánošíkova družina. 
Zomrel v roku 1981 v Novej Bani.
100 rokov od: - 26. decembra 
1915 sa v Novej Bani narodil 
popredný slovenský psychológ 
František Rudaš. Zaoberal sa 
predovšetkým psychológiou umenia 
a pedagogickou psychológiou, 
od roku 1951 viedol Katedru 
psychológie na FF UK v Bratislave. 
Bol autorom mnohých prác v 
danom odbore. Zomrel 9. 2. 1970 v 
Bratislave. 
95 rokov od: - 18. júna 1920 vznikla 
v Novej Bani Meštianska škola. 
Návrh na jej zriadenie predniesol 
mestskému zastupiteľstvu vtedajší 
richtár Karol Dodek už v roku 
1919 a reagoval tak na fakt, že 
zánikom Súkromnej meštianskej 
školy v roku 1918 chýbala v celej 
Tekovskej župe meštianska škola 
pre chlapcov (pre dievčatá boli také 
školy v Kremnici a v Leviciach). 
Novovzniknutá „meštianka“ mala vo 
vlastnej budove len 3 triedy (ďalšie 
2 boli v budove Štátnej ľudovej školy 
+ 2 v súkromnom dome advokáta 
Biedermanna) a navštevovalo ju 
292 žiakov.   
90 rokov od: - 20. septembra 
1925 bolo v Novej Bani založené 
Živnostenské spoločenstvo, ktoré 
združovalo a zastupovalo tunajších 
remeselníkov. Členstvo v ňom bolo 
dobrovoľné. 
75 rokov od: - v roku 1940 začala 
firma staviteľa Alojza Bociana 
stavať tzv. obecný dom, čiže dnešnú 
budovu mestského úradu. Stavba 
bola dokončená v roku 1941. 
- v tomto roku fungoval v meste aj 
kultúrny dom pre 150 osôb, kino s 
315 sedadlami či mestský hotel s 
kapacitou 40 hostí.
70 rokov od: - 29. marca 1945 
bola Nová Baňa oslobodená od 
nemeckých vojsk. Pre jej obyvateľov 
to bol vytúžený signál blížiaceho sa 
konca II. svetovej vojny, ktorá stála 
Novobančanov nemalé obete a 
straty. 
65 rokov od: - 22. mája 1950 začala 
premávať autobusová doprava 
medzi Veľkou Lehotou, Starou 
Hutou a Bukovinou. 
55 rokov od: - v roku 1960 prestala 
byť Nová Baňa okresným mestom. 
Nahradil ju okres so sídlom v Žiari 
nad Hronom.   Mgr. Hana Zduchová
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NÁVRAT ÚSPEŠNÉHO UMELCA DO RODNÉHO MESTA VO VEĽKOM ŠTÝLE
Patria k málu umelcov na celom svete, ktorí tvoria aj vo dvojici. Každý z 

nich síce robí svoje veci, no občas sa vyskytne tiež spoločný projekt. Majú 
síce rovnaké najobľúbenejšie dielo, avšak nikto z nich ho nikdy nebude mať 
len pre seba. Rodák z Novej Bane so svojou manželkou prvýkrát vystavuje v 
našom meste. Umelci, ktorých najmenej jeden výtvor určite poznáte – Bohuš 
a Monika Kubinskí.

Vybrané obrazy a sochy umeleckej dvojice môžu návštevníci Pohronského 
múzea obdivovať od 12. decembra 2014. Výstava však nie je pre nich taká, 
ako každá iná – obyčajná. Po mnohých rokoch sa totiž Bohuš Kubinský vracia 
so svojím dielom k najbližším. „Čím sme starší, tým viac si uvedomujeme, 
v akom krásnom prostredí sme vyrastali. Prvýkrát tu vystavujeme spoločne. 
Keď som si teraz spomenul, že som mal v tomto meste prvú výstavu len v 
pätnástich, je to ohromujúce. Ľudia sú úžasní, stále je tu dobrá atmosféra. 
Nie je to vôbec strohé, ale práve naopak, veľmi srdečné,“ hovorí s úsmevom 
umelec. Jeden z ich plodov môžeme denne vidieť aj vďaka populárnemu 
slovenskému seriálu. Bezpochyby poznáte travertínový kameň zasadený pri 
viniciach, symbolizujúci oko ochrancu.

SÚ ÚPLNE INÍ
So súčasnou dobou sa mení aj nastupujúca generácia umelcov. Názor 

manželov je v jednej zásadnej veci jednotný – doba je rýchla  a všetkého 
je veľa. Moderné umenie je zväčša povrchné, nedotiahnuté. Ľudia sú ale 
expresných záležitostí presýtení, potrebujú pokoj a práve tu začína priestor 
vhodný pre spomínaných umelcov. V ich diele možno badať hlbokú emóciu. 
Takú, že si museli pri jeho tvorbe siahnuť až na dno.  Práve tým a tiež ručnou 
poctivou prácou sa líšia od najmladších. Monika Kubinská tvrdí: „Podľa 
mňa sa to bude musieť stopnúť alebo rozdeliť. Čo je poctivé remeslo a čo 
je len nápad,  a dotiahnutie je vďaka technológiám. Takéto priznanie chýba 
dnešnej mladej generácii.“

NEHÁDAJÚ SA – KONFLIKT BY BOLO VIDIEŤ
V umení musí byť isté napätie. Diela manželov poskytujú pohľad na 

ideálne spojenie mužského a ženského princípu, ktoré sa navzájom 
dopĺňajú a ovplyvňujú. „Veľa takýchto dvojíc sa rozháda, rozvedie. My si 
občas povieme, že ideme do niečoho spolkne, a tak veľakrát potiahneme 
aj jeden za druhého. Vieme sa zastúpiť, vieme si oddýchnuť, vieme to 
vykryť. Konflikty nenastávajú, lebo to by tam bolo cítiť. My sa poznáme od 

pätnástich rokov a prežili sme toho už veľa,“ priznáva tajomstvo spoločného 
úspechu umelec.

CELÚ RODINU NABÍJA ENERGIOU
Manželia sa pri otázke o najobľúbenejšom diele jednoznačne a nezávisle 

od seba zhodujú. Celú rodinu už roky nabíja energiou červený obraz srdca s 
okom, ktorého autorkou je Monika. „Keď som ho namaľovala, prišiel kamarát 
a povedal, že je to agresívne. No mňa nabíjal energiou. Len som nechápala 
tie oči. Na druhý deň prišiel kurátor a obraz mi pochválil. Vtedy som mu 
povedala, že nie som si istá, či tie oči nie sú gýč. A on mi hovorí, že srdce 
bez očí nemá predsa zmysel...“

UMENIE JE MNOHOKRÁT NEZIŠTNÉ
V závere nášho rozhovoru odkazuje Bohuš Kubinský nielen novobanským 

milovníkom umenia: „Ja vidím, ako veľmi sa toto mesto mení. Už sa začína 
podobať na také naozajstné mesto. Tak tým, čo ho majú chuť meniť,  nech 
nikto nehádže polená pod nohy. Nech sú Novobančania radi, že tu majú 
takých ľudí. A to ale nie je len v meste. Veľakrát to človek robí nezištne. Tak, 
ako je aj umenie mnohokrát nezištné.“                                        A. Škvarková

Anjeli sa neriadia žiadnou filozofiou, len láskou.
(Adeline Cullen Rayová) 

Potichučky nám šepkajú do srdca jazykom, kde existujú milióny slov na 
lásku, ale ani jedno na nenávisť. Anjeli nás milujú, takých akí sme. Pri každej 
príležitosti nás hľadia svojimi najjemnejšími pierkami a túžia, aby ich dotyk 
vložil do nášho srdca viac porozumenia, citu a lásky..., aby sme  pochopili, 
že nebesá nie sú mimo nás, ale v nás. 

Tak isto potichučky k vám prichádza malinká a ľahučká knižočka s názvom 
Anjelské pierka. Knižočka pre všetkých, ktorí cítia alebo túžia zažiť jemný 
dotyk pierka svojho anjela. 

Je plná myšlienok a citátov ľudí, ktorí zažili ten pocit a nenechali si ho len 
pre seba. 

S touto nádhernou myšlienkou bola  knižočka Anjelské pierka zostavená 
a ilustrovaná, aby myšlienky uzreli svetlo sveta zhrnuté v jednom obale pre 
všetkých ľudí. Obsahuje 84 citátov o anjeloch na 92 stranách. Ilustrácie 
dopĺňajú obsah textu a ukrývajú v sebe hĺbku mnohých významov 
schovaných za symbolmi srdca, kríža, čísloviek a kruhu.  Na svete je už 
druhé vydanie knižočky, teraz v troch verziách. V slovenskej, anglickej 
a v anglicko-slovenskej. Práve anglicko-slovenská verzia, môže okrem 
pohladenia ponúknuť i možnosť zdokonalenia sa v jazyku v nie bežných 
slovných termínoch a spojeniach.

Fúknime spoločne do pierok, pretože majú túžbu nielen povzbudiť, ale 
aj pomáhať. Prvú šancu dostali Anjelské pierka na benefičnom koncerte 
pod názvom Na krídlach anjelov v Žiari nad Hronom, kde výťažok z predaja  
poputoval do DSS Ladomerskej Vieske. V expozícii občianskeho združenia 
Ostrov sa knižočka ponúkala ľuďom v rámci prezentácie vianočných  
výrobkov, ktoré zorganizovalo  Okresné centrum SZŤP v CK junior a na akcii 
Vianoce na Hrade v Leviciach. Pod ich strieškou sa predávala aj  na  koncerte 
IMT Smile a Lúčnica. Výťažok  z predaja poputoval už do spomínaného OZ 
Ostrov. Občianske združenie Ostrov pomáha zdravotne postihnutým ľuďom 
integrovať sa do spoločnosti. Dúfam, že portfólio našej spolupráce sa milo 
rozrastie a verím, že ľudia naberú odvahu podať ruku a držať sa navzájom. 
Spolu nás môžete vidieť i 25. januára 2015 na benefičnom koncerte pod 
názvom Objatie tónov v Leviciach.

Knižočka je dostupná v kníhkupectvách všetkých miest regiónu, je možné 
si ju objednať aj prostredníctvom internetu, aj v darčekovom balení. 

Ako hovorí Jana Wiliamsová: „Anjeli sú  jednou z ciest, ako hovoriť o 
našich najvnútornejších potrebách, ale tiež o našej najväčšej sile.“

Pridajte sa k invázii anjelov, pretože každý môže byť anjelom, stačí  
dôverovať srdcu a dať mu krídla.

S úctou Mgr. Ľubomíra Brigantová

Anjelské pierka

Pohronské múzeum vás v mesiaci január pozýva na výstavu „Socha a 
obraz”, ktorá približuje diela dvojice umelcov – maliarku Moniku Kubinskú a 
sochára Bohuša Kubinského, pre ktorého je táto výstava návratom domov, 
do mesta v ktorom vyrastal. Základy svojej profesie získali štúdiom na Škole 
úžitkového výtvarníctva v Kremnici v rokoch 1980 - 1984, kde sa spojil ich 
profesionálny i súkromný život, ktorý pretrval v úspešnej spolupráci až do 
súčasnosti. 

Okrem početných výstav po Slovensku vystavovali napríklad v Paríži, 
Aachene či v Budapešti. Ich diela obdivovali návštevníci galérií v Holandsku, 
Rakúsku, Taliansku, ako aj vo vzdialenej Litve. 

Veľkým úspechom bola tiež veľkolepá výstava v Centre súčasného 
umenia DOX v Prahe venovaná tématike prvej a druhej svetovej vojny. 

V Pohronskom múzeu môžu návštevníci obdivovať pôsobivé diela 
výtvarného umenia, výnimočné svojou emocionálnou hodnotou, 
estetickosťou a jedinečnosťou, v duchu kréda manželov Kubinských: 
„Výtvarné dielo by malo byť najmä pre ľudí, malo by ich potešiť a svojím 
tvarom i pôsobením zaujať”. 

Výstavu finančne podporili: mesto Nová Baňa, Knauf Insulation Nová 
Baňa, Delta Light Slovakia Bratislava, Záhradkárske potreby Ján Ďurček 
Nová Baňa, Elba Holý Nová Baňa, Coop Jednota Žarnovica SD, Direct Real 
PNB Nová Baňa, Enviroplasty Ing. Jozef Habánik.         Mgr. Jana Potocká

foto: A. Škvarková, Pohronské múzeum

SOCHA A OBRAZ
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Anketový lístok
Za najlepšieho športovca mesta Nová Baňa za rok 2014 

navrhujem: ........................................................................

Anketový lístok vyplnil:

Meno a priezvisko: ............................................................

Adresa: .............................................................................

NOMINÁCIE NAJLEPŠÍCH ŠPORTOVCOV
mesta Nová Baňa za rok 2014

Mesto Nová Baňa vyhlasuje anketu sympatií „ Najlepší športovec mesta Nová Baňa za rok 2014“.
Predkladáme vám nominantov športových klubov, oddielov, občianskych združení a jednotlivcov na získanie titulu sympatie v ankete 

čitateľov Novobanských novín. 
V druhom kole hlasovania máte možnosť prostredníctvom anketových lístkov v Novobanských novinách hlasovať za jedného z 

nominovaných športovcov. Veríme, že nielen početná športová verejnosť, ale aj ostatní čitatelia novín prispejú svojím hlasom a stanú 
sa tak priamymi účastníkmi rozhodovania. Traja z nominovaných, ktorí získajú najviac sympatií prostredníctvom vašich hlasov, budú 
vyhlásení na kultúrno-športovom podujatí v kine Vatra dňa 23. januára 2015. 

Vyplnené anketové lístky prosíme odovzdať v Informačnom centre mesta Nová Baňa alebo v MsÚ - odd. kultúry a informácií (pod 
kinom Vatra) do 20. januára 2015. (Uznané budú iba riadne vyplnené, originálne anketové lístky z novín.) 

Jeden z vás, hlasujúci v ankete sympatií, získa darčekovú poukážku na nákup športového tovaru. Výhercu vylosuje hosť večera na 
podujatí v kine Vatra. Tešíme sa na váš záujem a vaše rozhodnutia.                                 Eva Mikušková, referent pre kultúru a šport

1. MARTIN BUDINSKÝ (Šachový oddiel TJ Slovan Nová Baňa)
Napriek mladému veku, 15 rokov, je Martin už 
šiestu sezónu stabilným a spoľahlivým hráčom 
šachového oddielu TJ Slovan Nová Baňa, kde hráva 
s dospelými a oveľa skúsenejšími súpermi. V sezóne 
2013/2014 v zápasoch 3. ligy banskobystrického 
kraja, skupiny C2 získal 6,5 bodov z 9 partií pri 
bilancii 6 výhier, 1 remízy a 2 prehry, čím výrazne 
prispel k dobrému umiestneniu klubu na 12. mieste 
medzi 19 účastníkmi (len s 2 bodovým odstupom 
za piatym družstvom). Výbornými výkonmi sa v 
prebiehajúcej sezóne 2014/2015 posunul z ôsmej 
na tretiu šachovnicu, čo je pre neho určite výzvou k 

ďalšiemu zlepšovaniu. Popri kvalitných výkonoch v dlhodobej súťaži hrá aj 
dorasteneckú ligu za klub Junior Banská Bystrica a tiež reprezentuje oddiel a 
mesto v rôznych mládežníckych turnajoch v rámci kraja i Slovenska.

2. JAKUB NÁVARKA (Miestna organizácia slovenského rybárskeho 
zväzu)
Má 19 rokov, členom MOSRZ je od 12 rokov. V roku 
2014 chytal za družstvo Novej Bane II. ligu LRU-plávaná, 
kde sa umiestnil najlepšie z tímu s celkovým súčtom 19 
bodov po dvoch kolách. Zúčastnil sa majstrovstiev sveta 
v Holandsku, kde sa v kategórií U23 spoločne s tímom 
umiestnil na 5. mieste z celkovo 17 krajín. V auguste 
2014 sa zúčastnil majstrovstiev Slovenskej republiky v 
Piešťanoch, kde sa s tímom Tubertini Komárno umiestnil 
na 1. mieste a v jednotlivcoch obsadil 7. miesto.

3. - SARAH BABICOVÁ (ŠK KARATE)
Žiačka ZŠ J. Zemana, má jedenásť rokov. Je 
držiteľkou stupňa technickej vyspelosti  5. kyu. 
Karate sa venuje tretí rok, no i napriek tomu sa 
rýchlo vypracovala na jednu z najlepších v klube. 
Je typ všestrannej športovkyne s vynikajúcim 
prístupom k tréningu, ktorý dopĺňa širokými 
aktivitami aj v iných športoch. Je maximálne 
disciplinovaná s obrovskou perspektívou do 
budúcnosti. Najväčšie úspechy 2014: majsterka 
Slovenska v kumite dievčatá 10. - 11 r., bronzová 
medailistka na MS WUKF v kata 11. - 12 r. a majsterka sveta WUKF v kumite 
11. - 12. r.

4. - DANIEL POHRONSKÝ (ŠK KARATE) 
Žiak ZŠ J. Zemana, má pätnásť rokov. Je 
držiteľom stupňa technickej vyspelosti 1. 
kyu. Karate sa venuje 9 rokov. Dlhodobo sa 
udržuje v dobrej forme a dosahuje stabilné 
výsledky, je prirodzený talent s dobrým 
pozorovacím zmyslom, vďaka čomu využíva 
chyby súperov a boduje. Je veľmi priateľský a 
má kolektívneho ducha. 
Najväčšie úspechy 2014: majster Slovenska 
v kumite 14. - 15. r, majster sveta WTKA v kategóriách kumite, karate 
point, a vicemajster sveta WTKA v kumte družstvá 16. - 17. - 18. r. .

5. - DANIEL BUDINSKÝ (Stolnotenisový klub Nová Baňa)
Jedenásťročný žiak ZŠ J. Zemana sa venuje 
stolnému tenisu tretí rok. Na majstrovstvách 
Slovenska najmladších žiakov v dvojhre obsadil 9. - 
16. miesto, vo štvorhre 5. - 8. miesto. V Topoľčanoch 
na TOP 12, nitriansko-trenčianskeho kraja obsadil 
druhé miesto. Na Slovak Open Malacky obsadil vo 
štvorhre 9. - 16. miesto, v družstvách 9. - 10. miesto, 
vo dvojhrách v úteche obsadil tretie miesto. Hrá 5. 
ligu mužov, 1. ligu dorastencov, prvú ligu starších 

žiakov. V aktuálnom Slovenskom rebríčku mladších žiakov je na 27. 
mieste.

6. - MATÚŠ MIKLE (Občianske združenie - Priatelia deťom pri ÚSS)
23-ročný klient DSS - HRABINY, študent Špeciálnej školy Nová Baňa. 
K stolnému tenisu ho priviedol jeho otec. Hrával v Leviciach, Mýtnych 
Ludanoch, Kalnej nad Hronom a v súčasnosti 
hráva okres a tretiu ligu v Rybníku. V týždni 
trénuje 2x v stolnotenisovej hale STK Nová 
Baňa pod vedením Jozefa Antala. V športovom 
klube pri ÚSS v Hrabinách trénuje 2x týždenne v 
stolnotenisovom krúžku. Pod vedením Ondreja 
Jureka sa stal 2x majstrom SR -Špeciálnych 
škôl, 2x bol víťazom turnaja zdravotne 
znevýhodnených v Rakúskom NEUSIEDL 
AM SEE. V septembri 2014 reprezentoval 
Slovenskú republiku, mesto Nová Baňa a ŠK 
na Špeciálnej Olympiáde spojenej  s majstrovstvami EURÓPY v Belgických 
Antwerpách, kde získal  zlatú medailu v jednotlivcoch vo svojej kategórii a 
zlato vo štvorhre s unifikovaným partnerom.

Anketový lístok
Za najlepšieho športovca mesta Nová Baňa za rok 2014 

navrhujem: ........................................................................

Anketový lístok vyplnil:

Meno a priezvisko: ............................................................

Adresa: .............................................................................
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Hlasuj
za svojho športového favorita

 a vyhraj vecnú cenu!

7. ING. DANIEL TUŽINSKÝ (Bike team, občianske združenie)
Má 51 rokov, je to človek, ktorý nechýba na 
žiadnom výjazde. Z Bike team NB má najlepšiu 
kondíciu. Je z tímu kameraman, strihač, zvukár 
v jednej osobe. V roku 2014 sa zúčastnil na 
maratóne Bratislava - Jasná na cestnom bicykli 
v dĺžke 315 km, kde dosiahol 25. miesto z 250 
zúčastnených. Jeho najlepšie umiestnenie na 
MTB maratóne v Banskej Štiavnici pod názvom 
GOLD RACE BANSKÁ ŠTIAVNICA. V kategórii 
nad 45 rokov na dĺžku 47 km veľmi náročnej 
trasy dosiahol tretie miesto.

8. ADAM TUŽINSKÝ (Hokejový klub HC Nová Baňa)
Osemnásťročný hokejista, začínal s hokejom v 
novobanskom hokejovom klube, ktorý v žiackych 
kategóriách aj veľmi úspešne reprezentoval. Športovú 
hokejovú triedu navštevoval v Leviciach a v tomto 
klube vždy patril medzi najlepších hokejistov. V 
dorasteneckom veku prestúpil do Trenčína, kde 
v súčasnosti hrá extraligu juniorov. Ako center je 
najproduktívnejším hráčom s 26 bodmi, 9 gólmi a 17 
asistenciami. Adam je technicky vyspelý hráč. Vyniká 
svojou presne načasovanou prihrávkou a veľkou bojovnosťou. Ostáva 
už len, priať mu, aby k vlaňajšej bronzovej medaile pridal tento rok zlatú.

9. TOMÁŠ TUŽINSKÝ (MFK Nová Baňa) 
Tomáš je študentom Gymnázia F. Švantnera. 
V MFK je oporou staršieho dorastu. Vyniká 
prehľadom na ihrisku svojou bojovnosťou 
a túžbou po víťazstve. Je to silná osobnosť 
mužstva a ide príkladom v tréningovej 
dochádzke dorastu. Tomáš je zábavný a 
„ukecaný“ chalan. Vie to na ihrisku aj škole. 
Kondíciu naberá prechádzkami s dievčatami.

10. MARTIN PAPÁNEK (Klub športovej kynológie Nová Baňa)
Trinásťročný študent Gymnazia F. Švantnera. 
Počas roka 2014 sa zúčastnil kvalifikačných 
pretekov Branný Viacboj Kynológov (BVK). 
V pretekoch „oblasť STRED“ v meste 
Banská Belá obsadil 1. miesto, „oblasť 
ZÁPAD“ v obci Prašice - Duchonka obsadil 
1. miesto, v „oblasť BRATISLAVA a okolie“ 
v meste Tomášov obsadil 1. miesto, čím sa 
kvalifikoval na Majstrovstva Slovenska v 
BVK jediné preteky na Slovensku. MS v BVK sa konali v našom meste, v 
rekreačnom stredisku Tajch, kde obsadil 1. miesto a stal sa tak majstrom 
Slovenska vo svojej kategórií (žiaci). Počas roka sa na tieto preteky 
svedomito pripravoval. Aktívne sa tiež venuje aj stolnému tenisu, kde je 
taktiež úspešný.

11. SAMANTA PROCHYROVÁ a PRAVOSLAV BARTOŠ (tanečný pár 
TŠK TIFFANY Nová Baňa)
V roku 2014 reprezentovali mesto Nová Baňa 
na 15. tanečných súťažiach s celoslovenskou 
a medzinárodnou účasťou v kategórii Deti II 
E. Medzi najlepšie výsledky patrí 7. miesto 
na súťaži TANEČNÝ JUNIÁLES KTC 2014 
v Bratislave, 7. miesto na súťaži POHÁR 
PRIMÁTORA MESTA LEVICE a 5. miesto na 
súťaži O POHÁR OBCE BUDMERICE. 

12. MARTIN UHARČEK (cyklistika)
Má 28 rokov, aktívne sa venuje cyklistike 10 rokov, 
s licenciou Slovenského zväzu cyklistiky 5 rokov. V 
súčasnosti je registrovaný v PŠK REPROGAZ. 4 
roky jazdil za SUNCYCLE TIME CYCLING TEAM. 
Pravidelne sa zúčastňuje pretekov v SR aj v 
zahraničí. Ročne najazdí vyše 20.000 km. Najväčším 
úspechom za rok 2014 je víťazstvo na 24 hod. 
SLOVAKIA RING CYCLING RACE, ktoré obhájil už po druhýkrát (870,53 
km). Tento výkon je zároveň aj neoficiálnym Slovenským rekordom.

14. MICHAELA ŠATUROVÁ (Jazdecká škola 
BERI)
Trinásťročná žiačka ZŠ J. Zemana, jazdí 1,5 roka, 
no svojimi poctivými pravidelnými tréningami 
dobehla i skúsenejšie dievčatá veľmi rýchlo. 
Počas roka 2014 sa zúčastnila viacerých súťaží 
v parkúre a drezúre s výbornými umiestneniami. 
V rámci celého Slovenska je umiestnená na 
13. mieste z kategórie deti, v rámci stredného 
Slovenska je na krásnom 4. mieste v kategórii deti. Je milá, ochotná, 
ústretová, vždy pripravená pomôcť aj poradiť. Má rada deti, rada ich učí 
nové veci. Stala sa neodmysliteľnou súčasťou celej jazdeckej školy Beri.

13. PETER GAJDOŠ (OZ Lyžiari mesta Nová Baňa)
Je všestranným športovcom, ktorý rád prekonáva 
nové výzvy. Po zdolaní náročných vrcholov, napr. Mt. 
McKinley, Kilimandžáro, Huascarán, Ararat, Mt. Blanc, 
Matterhorn, absolvovaní Medzinárodného maratónu 
mieru v Košiciach, sa v roku 2014 sústredil na jeden 
vrchol - preteky Slovakman 226. Sú to triatlonové 
preteky, známe aj ako Ironman. (3,8 km plávanie, 
180 km cyklistika, 42,2 km beh). Vo svojej kategórii 
obsadil v rámci Majstrovstiev Slovenska 3. miesto 
časom 11:42:42 hod. Zúčastnil sa aj polmaratónu v 
Bratislave, nonstop behu hrebeňom Nízkych Tatier, štafetového behu Od 
Tatier k Dunaju i domácej Tajchovej osmičky. Počas roka sa intenzívne 
venoval skalolezeniu aj lezeniu v ľade vo Vysokých Tatrách, Alpách i 
exotickom Thajsku. Je jedným zo spoluorganizátorov Tajchovej osmičky, 
propagátorom športových outdoorových aktivít a organizátorom filmového 
festivalu „Medzi nebom a zemou.“

15. TIMOTEJ GARAJ (SKI TEAM Nová Baňa)
Talentovaný mladý lyžiar reprezentuje mesto a 
klub v predžiackej kategórii. Svojou nebojácnosťou 
a všestranným pohybovým nadaním má veľké 
predpoklady vyrásť na úspešného lyžiara, 
čo potvrdil aj na pretekoch v predžiackych 
kategóriách v roku 2014. Na domácich pretekoch 
o „Pohár Drozdova“ obsadil 2. miesto, ktoré 
zopakoval aj na pretekoch v Kremnici na Skalke. 
Na celoslovenských pretekoch, ktoré sa konali na 
Donovaloch obsadil pekné 10. miesto, kde sa v jeho kategórii zúčastnila 
takmer stovka pretekárov.

16. MIROSLAV ŠKADRA (Fitness Klub Tabo Nová Baňa)
Tridsaťsedemročný vojak z povolania. Kulturistika 
je jeho záľubou. S posilňovaním začal ako 
15-ročný, súťažne robí kulturistiku štvrtý rok.
Počas roka 2014 získal 1. miesto – Majstrovstvá 
Slovenska Žilina , 3. miesto Majstrovstvá Európy, 
3. miesto Cena Opavy Čechy, 2. miesto  Tatranský 
Pohár Poprad - nominácia na Majstrovstva 
Sveta, 10. miesto Majstrovstvá Sveta, Víťaz 
Slovenského pohára – 1. miesto
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Zober loptu, nie drogy
Uskutočnili sa turnajové súťaže pre žiakov 

vo futsale a pre žiačky vo vybíjanej, ktoré 
organizovalo občianske združenie Zober 
loptu, nie drogy. Turnaj  sa konal v Žarnovici. 
Samotný názov občianskeho združenia 
vystihuje, čo je jeho hlavným cieľom, kedy 

organizovaním športových aktivít chce spojiť športovanie a dobré pocity 
z neho s posilňovaním zdravia a odstrániť tak potrebu umelých zážitkov 
prostredníctvom drog. 

Naša škola sa zúčastňuje každoročne tohto športového podujatia a 
výnimkou nebol ani rok 2014. V rámci okresu Žarnovica sa zúčastnilo turnaja 
vo futsale žiakov 9 škôl, pričom družstvá boli vyrovnané. Našim žiakom sa 
nepodarilo postúpiť zo svojej skupiny, kedy im chýbal bod, a tak sa nedostali 
do finálových zápasov. Celkové umiestenie škôl vo futsale: 1. ZŠ s MŠ 
Župkov; 2. ZŠ s MŠ Malá Lehota; 3. GYM F. Švantnera Nová Baňa.

Družstvo chlapcov v zložení: Jakub Konečný, Tomáš Kotrus, Jaroslav 
Rajnoha, Daniel Pohronský, Michal Šimkovič, Adam Letko, Matúš Bedenský, 
Tomáš Gajdoš, Martin Benč, Mário Baranec. 

Ďalší deň turnaja patril vybíjanej dievčat, kedy v rámci okresu sa zúčastnilo 
7 škôl. Vybíjaná sa aj „vďaka“ tomuto turnaju stáva čoraz obľúbenejšou 
kolektívnou hrou na škole, keď minulý rok  naše žiačky vyhrali tento turnaj. 
Žiačky našej školy skončili vo svojej skupine na druhom mieste (kedy  s 
víťazkami svojej skupiny prehrali o „jeden život“) čo im neumožnilo ísť 
súťažiť o prvé – druhé miesto. Naše žiačky bojovali o celkové tretie miesto, 
kde sa stretli so Žarnovicou a vyhrali nad ňou. Celkové umiestnenie škôl vo 
vybíjanej: 1. ZŠ s MŠ Župkov; ; 2. ZŠ Hodruša - Hámre; 3. ZŠ J. Zemana 
Nová Baňa.

Družstvo dievčat v zložení: Stela Sarvašová, Adriána Búryová, Viktória 
Šurková, Sarah Babicová, Timea Polcová, Zuzana Plachyová, Monika 
Maslenová, Leona Natália Tencerová, Dominika Farkašová, Ema Müllerová, 
Elena Jarešová, Simona Káčerová.

Celé dva dni organizovalo občianske združenie turnaje, prostredníctvom 
ktorých sa žiakom snažili priblížiť šport. Vytvorili sa veľmi dobré podmienky, 
žiaci sa navzájom podporovali, vytvorili veľmi dobrý kolektív, odmenou pre 
každé zúčastnené družstvo bolo tričko so samotným logom „Zober loptu, nie 
drogy“.                                                                      PaedDr. Mária Rudzanová

Vianoční koledníci
zo ZŠ J. Zemana

Hrabinská liga v boccia

Koncoročným turnajom v dňoch 11. 12. – 16. 12. 2014 sme uzavreli 
hrabinskú ligu za rok 2014 v centre talentovanej mládeže pri ŠK Hrabiny.  
Pekná účasť 25 hráčov je dôkazom toho, že tento šport je DSS veľmi 
obľúbený. Hralo sa v 4 skupinách. Chlapci A vozičkári a B stojaci. Dievčatá 
A vozičkárky a B stojace. Potom súťaž pokračovala systémom KO, kde u 
chlapcov vozičkárov si prvenstvo obhájil Roman Bertók, u dievčat Lucia 
Eremiášová. U chlapcov stojacich vyhral Igor Ďurač a u dievčat stojacich 
si prvenstvo získala Jana Chovancová. Záver turnajového dňa sa niesol v 
duchu Vianoc a posedením si pri vianočnom punči.                  Hajduchová

Vianoce, dieťa moje, to je čaro lásky.
Zakaždým, keď milujeme, zakaždým, keď dávame, sú Vianoce.

Týždeň pred vianočnými prázdninami patril koledovaniu ako tradične 
každý rok. Prvý deň generálkou nášho programu bola MŠ Štúrova, skadiaľ 
sme pokračovali do Domova dôchodcov N. Baňa, kde sme navštívili 
našich občanov, ktorí nás čakali v prekrásne vyzdobenom prostredí. 
Našim spoluobčanom deti odovzdali mandarínky a voňavé trubičky. 
Druhý deň nášho koledovania patril našej susednej MŠ Nábrežná. Za 
naše vystúpenie sa nám poďakovala riaditeľka Katarína Štrbová.

S vianočným programom sme vystúpili aj pre našich najmenších 
družinárov prváčikov, pre ktorých sme pri tejto príležitosti urobili 
imatrikulácie – prijali sme ich do cechu družinárov. Naše koledovanie by 
sa nezaobišlo ani bez návštevy mestského úradu a primátora mesta Mgr. 
Jána Havrana. Počas vystúpenia sme mu odovzdali voňavý medovníček, 
ktorý je tak príznačný pre toto obdobie Vianoc. Primátor deťom poďakoval 
a poprial im pekné vianočné prázdniny.

Posledný deň nášho koledovania patril našim tetám kuchárkam, deťom 
I. a II. stupňa. Deti na prízemí školy sedeli na schodoch a spoločne sme 
spievali nové koledy. Rozlúčili sme sa koledou Tichá noc. Na prázdniny 
sme odchádzali s pocitom dobre vykonanej práce.

Len ten nevníma vianočný čas, kto nemá Vianoce v srdci.
Takýmito vystúpeniami chceme i naďalej šíriť dobré meno našej ZŠ J. 

Zemana.                                                                        Blažena Miháliková
foto: Mgr. Lenka Bieliková

Zasa o rok starší
Koniec roka sa blíži, všetci bilancujeme, čo sme stihli urobiť a čo nie. 

Život nie je o tom, koľkokrát sa nadýchneme. Je o chvíľach, ktoré nám 
dych vyrážajú. Preto sa aj naše DCS Lipa snažilo počas roka usporadovať 
akcie, ktoré mali dobrú úroveň, náladu a ktoré spestrili život našim členom 
v prežívajúcej jeseni života. Nezabudli sme ani na jubilantov a k okrúhlym 
výročiam sme im zablahoželali a zaspievali. Nadviazali sme spoluprácu s 
DCS Levice a Svetlo Olichov. Vymieňame si skúsenosti, robíme spoločné 
akcie. Prácou kreatívneho krúžku sa snažíme prezentovať s našimi 
výrobkami. Cvičením posilňovať telo. Rozvíjali sme našu pamäť pri práci 
s počítačom. Usporadovali sme rôzne akcie, výlety, ktoré utužovali naše 
vzťahy. Brigádou sme sa snažili vylepšiť naše priestory, záhradu. Pracovali 
u nás rôzne organizácie, ako: Slovenský zväz zdravotne postihnutých, 
Zväz protifašistických bojovníkov, Jednota dôchodcov. Pracuje u nás 
spevácka skupina Jesienka a hudobná skupina Seniori. V budúcnosti by 
sme chceli ešte viac rozvinúť spoluprácu s DCS Levice a Svetlo Olichov. 
Tešili by sme sa väčšej priazni svojich členov tým, že by nás pravidelne v 
utorky a vo štvrtky navštevovali vo väčšom počte. Majú možnosť, okrem 
krúžkov kreatívneho a cvičenia, hrať karty, spoločenské hry. Aby sa naši 
členovia viac zapájali do brigád na skrášľovanie nášho prostredia a 
nečakali sme len nato, kým nám to niekto urobí. Sú medzi nami aj takí 
členovia, čo nám ochotne pomôžu pri rôznych opravách. Za to im patrí 
poďakovanie: Šimovi, Pastierovi, Jauschovi a Volfovi, ktorý nám pomáhal, 
hoci nebol naším členom. Ďakujem za spoluprácu vedúcim organizácií, a 
to: Šedianskej, Ing. Uhreckému, Křápkovej, Šályovej a tiež aj Šálymu za 
doprovod harmonikou na našich akciách. Veľké ďakujem patrí primátorovi 
mesta Mgr. J.Havranovi, Mgr. Ľ. Rajnohovej, poslancom mesta, poslancovi 
P. Forgáčovi za žalúzie na celé DCS Lipa a všetkým, ktorí nám akokoľvek 
pomohli.

Na záver chcem poďakovať členkám výboru za ich obetavú prácu počas 
troch rokov pri akciách, a to: Šimovej, Volfovej, Klimkovej a Búryovej.

Taktiež „ďakujem“ patrí vedúcim krúžku Jauschovi a Brodzianskej za 
ochotu a vytvorenie radostnej atmosféry na krúžkoch. Ďakujem aj našim 
priateľom na čele s vedúcou Mgr. K. Šurdovou a Mgr. M. Kostolányiovou. 
Tešíme sa na ďalšiu spoluprácu!

Na záver len toľko: jediný úsmev nesmierne zvýši krásu vesmíru. O to 
sa snažíme v našom centre.                                             

Ružena Gašparíková
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Čarovanie v príme

Deň otvorených dverí v SOŠ

Deň otvorených dverí sa konal v SOŠ obchodu a služieb v Novej Bani 
dňa 12. 11. 2014, kedy našu školu navštívili žiaci deviatych ročníkov s 
výchovnými poradcami alebo rodičmi.  Dátum Dňa otvorených dverí sa na 
SOŠ obchodu a služieb sme vybrali pri príležitosti Medzinárodného dňa 
študentstva 17. novembra a v tomto duchu sme pripravili pre návštevníkov 
bohatý program.   

Vo vstupných priestoroch si žiaci prezreli komplexnú prezentáciu našej 
školy, dostali informačné bulletiny a výchovná poradkyňa RNDr. Michaela 
Kostelanská informovala žiakov o možnostiach štúdia na našej škole. Potom 
nasledovala prehliadka priestorov školy a odborných učební, kde sa žiaci 
podrobne oboznámili so študijným odborom obchod a podnikanie, s učebnými 
odbormi kuchár, hostinský, mäsiar - kuchár, mechanik - opravár  a získali 
informácie o možnostiach nadstavbového štúdia. Prezentácie študijných a 
učebných odborov, ako aj panely a nástenky pripravili vyučujúci odborných 
predmetov Ing. Lenčová, Ing. Garajová a Ing. Zalai. Žiaci obdivovali úspechy  
našich žiakov v rôznych súťažiach, projektoch, SOČ a uvideli aj praktické 
ukážky ich práce. 

Počas Dňa otvorených dverí sa otvorili naozaj všetky učebne a priestory 
školy. Multimediálna učebňa ožila cestovným ruchom. Ing. Palajová 
informovala žiakov o zapojenosti našej školy do medzinárodných projektov 
Sokrates Comenius, Leonardo na Vinci a Erasmus, vďaka ktorým naši 
vyučujúci a žiaci spoznali Poľsko, Anglicko a zlepšili si svoje odborné a  
jazykové znalosti. 

Vyučujúce anglického, nemeckého a slovenského jazyka PaedDr. 
Gáborová, Mgr. Falátová a Mgr. Vozárová uskutočnili  so  žiakmi  zábavné 
kvízy a súťaže, ktoré prebiehali v priestoroch jazykových učební a v školskej 
knižnici. Najlepší riešitelia si odniesli jazykové certifikáty a boli na svoje 
výkony pyšní.  Žiaci  navštívili aj jazykové laboratórium, interaktívne triedy 
s novými modernými interaktívnymi tabuľami, počítačové učebne a odbornú 
učebňu strojopisu, účtovníctva, kde vyučujúce odborných predmetov Ing. 
Struhárová, Ing. Dianová a Ing. Ivaničová pripravili ukážky z účtovníctva, 
on – line ekonómie a písania na strojoch.  Žiaci základných škôl si prezreli                
aj areál školy, kováčsku dielňu, strojový park školy a telocvičňu. 

Poslednou zastávkou bola návšteva jedálne školy, kde majstri odborného 
výcviku zhotovili  vkusné ukážky slávnostného stolovania, prezentáciu 
úspechov našich žiakov v barmanských súťažiach,  praktické workshopy a 
chutný obed. 

SOŠ obchodu a služieb je škola s dlhoročnou tradíciou, ktorá každoročne 
modernizuje vonkajšie a vnútorné priestory a vybavuje učebne modernými 
multimediálnymi prostriedkami. Naša škola sa úspešne  zapája do 
medzinárodných projektov a umožňuje žiakom získať odbornú prax v 
zahraničí, ktorá im pomôže v budúcom povolaní. SOŠ obchodu a služieb 
vychovala veľké množstvo šikovných a úspešných žiakov, ktorí pokračujú 
v štúdiu na vysokých školách alebo už vyštudovali a úspešne sa zaradili na 
našom a medzinárodnom trhu práce. Sme škola, v ktorej vládne príjemná a 
tvorivá atmosféra a my nechávame otvorené jej brány pre všetkých počas 
celého školského roka. Veríme, že sa našim návštevníkom u nás  páčilo a 
uvidíme sa s nimi opäť v septembri.                    PaedDr.Slavomíra Gáborová

foto: archív školy

Chceli by ste sa naučiť čarovať? Alebo aspoň odhaliť nejaký 
kúzelnícky trik? Naším primánom sa podarilo oboje. Najprv 
odčarovali z triedy učiteľa a potom sa naučili 5 jednoduchých 
trikov, ktoré predviedli aj svojim starším kamarátom.

Ale poďme pekne po poriadku. Na začiatku bolo vyhlásenie 
súťaže na tému Zauberei – Čarovanie, ktorú pripravil 

Goetheho inštitút pre žiakov do 15 rokov. Lákadlom bola najmä odmena v 
podobe workshopu s kúzelníkom. Úlohou bolo vymyslieť krátky fotopríbeh, v 
ktorom sa stalo niečo čarovné, neočakávané, komické. Z viacerých návrhov 
sa napokon rozhodli pre ten od Zuzky Valentovičovej.

S výsledkom boli spokojní a potom už len čakali na verdikt poroty. Áno, 
porotu zaujali a workshop vyhrali! Nedočkavo čakali na návštevu lektora 
– kúzelníka, ktorý k nám prišiel 3. decembra 2014. Triky, ktoré žiakom 
predviedol, sa im páčili a dokázali sa ich aj naučiť. Okrem toho boli spojené aj 
s vysvetlením gramatiky, ktorá sa im takto nezdala až taká ťažká. Po krátkej 
prestávke ich predviedli aj starším spolužiakom z tercie a kvarty, ktorí sa 
súťaže zúčastnili tiež, aj tým z kvinty, septimy a III. A, ktorí sa pripravovali na 
jazykové skúšky a získanie certifikátov Goetheho inštitútu. Na záver všetkým 
lektor predviedol ešte niekoľko zábavných trikov. Bola to ďalšia vydarená 
akcia, ktorú nám priniesol projekt Školy – partneri budúcnosti. A určite nie 
posledná! Všetky tri fotopríbehy si môžete pozrieť na stránke školy www. 
gfsnbana.edupage.org.                                                     Mgr. Radovan Mádel

Osemročné štúdium – študijný odbor 7902J gymnázium  Štvorročné štúdium – študijný odbor 7902J gymnázium
Štúdium je určené žiakom, ktorí ukončili 5. ročník ZŠ.  Štúdium je určené žiakom, ktorí ukončili 9. ročník ZŠ.
V šk. roku 2015/2016 otvoríme 1 triedu s počtom žiakov 17. V šk. roku 2015/2016 otvoríme 1 triedu s počtom žiakov 30.

Prijímacie skúšky z predmetov: slov. jazyk a literatúra, matematika Prijímacie skúšky z predmetov: slov. a literatúra, matematika
- pri prijímaní zohľadňujeme úspešnosť v Testovaní 9, prospech  počas štúdia na ZŠ, úspešnosť v predmetových súťažiach

Kritériá prijímania na obidva typy štúdia zverejníme na stránke školy www.gfsnbana.edupage.org do 31. 3. 2015.
Ďalšie dôležité termíny:
• do 10. apríla 2015 – zákonný zástupca žiaka odovzdá riaditeľovi ZŠ prihlášku na strednú školu
• do 20. apríla 2015 – riaditeľ ZŠ odošle prihlášky na stredné školy
• 11. a 14. máj 2015 – 1. kolo prijímacích skúšok

Gymnázium Františka Švantnera - informácie o štúdiu

Žiaci v ZUŠ Nová Baňa
fotografujú a získavajú úspechy

V tomto školskom roku sme využili možnosť, ktorú 
nám ponúkajú učebné osnovy a venujeme niekoľko hodín 
fotografovaniu. Vychádzame do ulíc, kvetinárstva, na 
radničnú vežu, na Gupňu, k Starohutskému vodopádu... 

Niečo nové a zaujímavé pre žiakov. 
Nazbierané fotografické materiály posielame do súťaží a tu sú naše 

výsledky. V súťaži „Foto leta 2014“ v Žarnovici získali ocenenia v kategórii 
do 16 rokov. Michal Budinský 1. miesto a Daniel Melicher  2. miesto. Víťaz 
kategórie Daniel Melicher  získal aj finančnú cenu. Ďakovný list za účasť 
získal Michal Budinský, Michaela Obrcianová a Mgr. Ľubica Kormaňáková. 
Naša škola ZUŠ Nová Baňa získala ocenenie.

V celoslovenskej súťaži v Banskej Štiavnici s názvom „Najkrajšie 
dovolenkové fotografie“ získal Michal Budinský a Daniel Melicher čestné 
uznanie. ZUŠ Nová Baňa získala pohár a Cenu nádeje. Hlavnú cenu v 
kategórii „Dovolenka dýcha človečinou“ získala Mg. Ľubica Kormaňáková. 
V ďalšej súťaži, ktorú organizovala ZŠ Badín sme získali nasledovné 
umiestnenie: 1. miesto Elena Jarešová v kategórii „Nezvyčajný tvor“, 2. a 
3. miesto v hlasovacej internetovej súťaži získala Bianka Krúpová a Patrícia 
Búryová. Víťazom gratulujeme a prajeme im veľa ďalších úspechov!

Mgr. Ľubica Kormaňáková

INZERCIA
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Tretí ročník Mikulášskeho volejbalového turnaja
žiakov novobanských škôl

Už po tretíkrát sa stretli družstvá chlapcov a dievčat na Mikulášskom 
volejbalovom turnaji žiakov novobanských škôl. Mesto Nová Baňa v 
spolupráci s ŠK POOLO a Gymnáziom F. Švantnera pripravilo na piatok 
5. 12. 2014 volejbalové dopoludnie pre žiakov s ročníkom  nar. 1999 
a mladších. ZŠ J. Zemana, ZŠ sv. Alžbety a Gymnázium F. Švantnera 
zostavili po dve družstvá, zápasy prebiehali súčasne v telocvičniach na 
obidvoch základných školách. 

Z medailí sa tešili všetky družstvá.
Dievčatá:                                                       Chlapci:
1. miesto – Gymnázium F. Švantnera       1. miesto – Gym. F. Švantnera
2. miesto – ZŠ sv. Alžbety                          2. miesto – ZŠ J. Zemana
3. miesto – ZŠ J. Zemana                          3. miesto – ZŠ sv. Alžbety
Odmenili sme aj najužitočnejších hráčov turnaja, hrnček s fotkami 

Novej Bane si odniesli: 
- Simona Pavolová a Mikuláš Švec (Gymnázium F. Švantnera).
- Jasmína Magátová a Jakub Tencer (ZŠ. sv. Alžbety).
- Monika Medveďová a Tomáš Gajdoš (ZŠ J. Zemana).
Po skončení turnaja nasledovalo nečakané a veľmi milé poďakovanie 

Mgr. Foťka jednotlivým školám, ktorých bývalí žiaci pokračujú v štúdiu na 
Gymnáziu F. Švantnera a sú to šikovní všestranní športovci. 

Chcem veľmi pekne poďakovať: 
- Mgr. Foťkovi za spoluprácu pri organizácii turnaja a tiež za to, že 

vedie žiakov aj k športovému správaniu pri hre (pozdravenie súpera, 
povzbudenie pri hre ...);

- dobrovoľníkom z ŠK POOLO – Renáte Jányovej a Robovi Müllerovi, 
ktorí sa na úkor svojho voľného času ujali role rozhodcov a zapisovateľov;

- riaditeľke ZŠ J. Zemana a riaditeľovi ZŠ sv. Alžbety za ústretovosť a 
za poskytnutie telocviční; 

- pani učitelkám a pánom učiteľom TV za prípravu žiakov na turnaj
Veríme, že táto obľúbená loptová hra si aj vďaka tomuto turnaju udrží 

svoje miesto v našich telocvičniach.                                         Eva Mikušková
Memoriál PhDr. Pavla Hrčku – 

III. ročník šachového turnaja

V príjemnom prostredí Penziónu Semmelrock sa stretli registrovaní 
aj neregistrovaní hráči na III. ročníku šachového turnaja Memoriál PhDr. 
Pavla Hrčku. Turnaj organizuje Šachový oddiel TJ Slovan Nová Baňa v 
spolupráci s mestom Nová Baňa.  

Skôr, než hráči zasadli k šachovniciam, poslanec MsZ a aktívny hráč 
šachu Juraj Búry v krátkosti pripomenuli život a prácu tohto jedinečného 
pedagóga, nezabudnuteľného slovenčinára, ktorý sa popri pedagogickej 
praxi venoval šachu celý svoj život. V tomto roku si pripomíname jeho 
nedožitých 80 rokov. Všetci účastníci si minútou ticha uctili jeho pamiatku. 

Turnaja sa zúčastnilo spolu 20 registrovaných aj neregistrovaných 
hráčov, vo veku od 11 do 70 rokov. 

Obsadené boli všetky pripravené šachovnice, partie sa hrali  tempom 
2x10 min.  na 9 kôl.

Vyhodnotené boli 3 kategórie – deti do 15 rokov, neregistrovaní a 
registrovaní hráči. V tomto ročníku turnaja organizátorov potešila účasť 
nových tvárí a hlavne šiestich žiakov ZŠ sv. Alžbety, pretože omladina je 
v radoch šachistov vždy vítaná!

Víťazi si prevzali medaily a diplomy z rúk Kataríny Štrbovej. 
Kategória deti do 15 rokov – 1. Martin Solčan, 2. Simeon Kováč, 

3.Tadeáš Pánik.
V kategórii neregistrovaní hráči sa najlepšie umiestnili: 1. Viliam 

Šimunek, 2. Erik Predmeský, 3. Cyril Romanov.
V kategórií registrovaných hráčov bolo medailové poradie: 1. Roman 

Jareš, 2. Juraj Búry, 3. Milan Jareš.
Ďakujeme za celoročnú spoluprácu Šachovému oddielu – TJ Slovan a 

tiež všetkým hráčom, ktorí sa turnaja zúčastnili. Pripomíname, že všetci, 
ktorí máte záujem venovať sa aktívne šachu, ste v šachovom oddieli vítaní.                                                                                                                                          

                   Eva Mikušková

Memoriál Antona Krištofa
v karate

Poslednú novembrovú sobotu 2014 sa v telocvični ZŠ Jána Zemana 
konal už tradičný turnaj v karate. Účasť bola rekordná, 26 klubov a zhruba 
200 pretekárov z celého Slovenska súťažilo o čo najlepšie umiestnenie. 

Dopoludňajšie kata (súborné cvičenie) i popoludňajšie kumite (športový 
zápas) ukázali na rastúcu úroveň a slušnú konkurenciu. Novobanskí 
pretekári sa s tým vysporiadali veľmi úspešne. Celkovo zostalo v Novej 
Bani 5 zlatých, 7 strieborných a 4 bronzové medaily. Súťažilo sa celkovo 
v 52 kategóriách.

V hodnotení úspešnosti klubov, kde sa Novobančania ako dobrí hostitelia 
nezúčastnili, si prvenstvo odniesla Športová škola karate Prievidza, druhé 
miesto obsadil KK Zvolen, tretie miesto KK FARMEX Nitra a štvrté miesto 
Goju ryu Levice. Na zdarný priebeh súťaže dohliadalo 20 rozhodcov, ktorí 
rozdelili poháre, medaily a bohaté sponzorské ceny všetkým úspešným 
pretekárom. Za domáci klub najúspešnejšou pretekárkou sa stala Viktória 
Forgáčová, ktorá všetky svoje tri štarty premenila na zlaté kovy.

Na záver treba poďakovať všetkým usporiadateľom, prispievateľom a 
podporovateľom: mesto Nová Baňa, Knauf Insulation, s. r. o., Remeslo A. 
Glezgová, Cloetta Slovakia, s.r.o. Levice, Coop Jednota SD Žarnovica, 
Cukráreň Alžbetka, Cukráreň A. Krištofová, Slovfirma, s.r.o., Lekáreň 
Medea, Forgáč P., Autodiely Pittner, Mäso-údeniny Maslen, Folart. Vďaka 
patrí aj Mestskej polícii, OO PZ v Novej Bani, Hasičskému a záchrannému 
zboru v Novej Bani za súčinnosť a cenné rady. 

Ján Šály
foto: archív klubu
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STOLNÝ TENIS – výsledky

2. liga muži
Nová Baňa „A“ – Pov. Bystrica  9:5, 
body Zigo, Harmady  a Holub po 2,5 
Repiský 1,5
Nová Baňa „A“ – N. Dubnica 0:14
Nová Baňa „A“ – Čab  7:7, body Zigo, 
Harmady po 2,5, Holub, Repiský po 1
Nová Baňa „A“ – Vráble  4:10, body 
Harmady, Repiský po 1,5, Zigo, 
Holub po 0,5
Nová Baňa „A“ – Trenčín 9:5, body 
Mišík 3,5, Zigo, Harmady po 2,5, 
Kršiak 0,5
Nová Baňa „A“ – Nové Mesto 7:7, 
body Zigo 2,5, Harmady, Holub, 
Repiský po 1,5
Nová Baňa „A“ – Levice  6:8, body 
Mišík, Harmady po 2, Zigo, Holub po 
1
Nová Baňa „A“ – Hont. Trsťany  6:8, 
body Mišík 3, Zigo 1, w.o. 2
4. liga muži
Nová Baňa „B“ - Volkovce  12:6, 
body Kršiak, Papánek po 4, Mišík 3, 
Škvarka 1
Nová Baňa „B“ – Tes. Mlyňany  15:3, 
body Kršiak, Mišík po 4,5, Papánek 
4, Škvarka 2
Nová Baňa „B“ -  Jur n/ Hronom  14:4, 
body Kršiak 4, Papánek 3,5, Mišík 3, 
Škvarka 2, Repiský 1,5
Nová Baňa „B“– SO Levice            16:2, 
body Mišík, Papánek po 4,5, Kršiak, 

Žňava po 3,5
Nová Baňa „B“ – Hronovce           
11:7, body Mišík 4,5, Kršiak, 
Papánek po 3,2, Žňava 1,5
Nová Baňa „B“ – Č. Kľačany          
15:3, body Mišík, Repiský po 
4,5, Kršiak 3,5, Papánek 2,5
Nová Baňa „B“ – Levice  
8:10, body Mišík 3,5, Repiský 
2, Kršiak 1,5, Papánek 1
Nová Baňa „B“ – Neverice              
6:12, body Papánek 3, 
Škvarka 2, Žňava 1 

5. liga muži
Nová Baňa „C“ – M. Ludany        12:6, 
body Antal 4, Mališová, Papánek po 
3,5, Budinský 1
Nová Baňa „C“ – H. Trsťany         8:10, 
body Papánek 4,5, Mališová 2,5, 
Vatrtová 1
Nová Baňa „C“ – Čajkov  9:9, body 
Žňava 4,5, Papánek 3,5, Budinský 1
Nová Baňa „C“ – Ip. Sokolec       10:8, 
body Žňava, Papánek po 4,5, 
Vatrtová, Budinský po 0,5
Nová Baňa „C“ – SO Levice „B“  14:4, 
body Žňava 4,5, Papánek 4, Škvarka 
3,5, Budinský 2
Nová Baňa „C“ – Hronovce „B“  8:10, 
body Škvarka 3,5, Papánek 3, Žňava 
1,5
Nová Baňa „C“ – Rybník 16:2, body 
Papánek, Škvarka, Mališová po 4,5, 
Budinský 2,2
Extraliga dorastenky
Nová Baňa – Trnava  0:7,
Nová Baňa – Rybník 5:5, body 
Mališová 3, Mesárošová 2
1. liga ženy
Nová Baňa – Rybník  5:5, body 
Mesárošová 3, Mališová 2
Nová Baňa – Topoľčany  3:7, body 
Mališová, Mesárošová po 1, w.o. 1
Nová Baňa – Majcichov 2:8, body 
Mališová 2

1. liga staršie žiactvo
Nová Baňa – Vráble „B“  8:2, body 
Papánek, Budinský po 2,5, 3x w.o
Nová Baňa – Žitavany 7:3, body 
Papánek, Budinský po 3,5
Nová Baňa – Vráble „A“  5:5, body 
Papánek 3, Budinský 2
Slovenský pohár staršie žiactvo
Turnaj sa konal vo Valalikoch. Z 
nášho klubu sa ho zúčastnil iba 
Martin Papánek, ktorý obsadil 25 - 
32. miesto. Zvíťazil Jakub Zelinka 
z Košíc. Kategóriu dievčat vyhrala 
Ema Labošová z Čane.
Slovenský pohár mladšie žiactvo
Chlapci mali turnaj v Pov. Bystrici. 
Zvíťazil Dalibor Diko z Námestova. 
Daniel Budisnký obsadil 33 – 48. 
miesto. Dievčatá hrali v Majcichove. 
Zvíťazila Zuzana Peková z Trnavy.
Nedarilo sa Eliške Štullerovej, ktorá 
obsadila 38 – 44. miesto.
Slovenský pohár najmladšie 
žiactvo
Turnaj sa konal vo Veľkých 
Uherciach. Kategóriu chlapcov vyhral 
Michal Kapusta z Čadce, Peter 
Papánek aj Tobias Kováč obsadili 33 
- 48. miesto. Súťaž dievčat vyhrala 
Ema Činčurová z Topoľčian, veľmi 
pekné piate miesto obsadila Ema 
Müllerová, Eliška Štullerová obsadila 
13 – 16. miesto.
Regionálny turnaj mladšieho 
žiactva
Turnaj sa konal na našich stoloch. 
Kategóriu chlapcov vyhral Adam 
Páleník z Rybníka, druhý bol Jakub 
Gašparík z Topoľčian a tretí jeho 
oddielový spoluhráč Matúš Remeň. 
Dano Budinský obsadil štvrté miesto, 
Tobias Kováč 22 - 28. miesto. Súťaž 
dievčat vyhrala Lenka Dzúrova zo 
Starej Turej, druhá bola  Renáta 
Lacenová z Topoľčian, tretia Nina 

Višňovská z Nových Zámkov. Ema 
Müllerová obsadila šieste miesto, 
Eliška Štullerová 9 - 12. miesto.

Jozef Antal, tréner mládeže

INZERCIA

INZERCIA
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Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané striedavo v týždňových 
intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v  Novej Bani podľa rozpisu:  nedeľa 
a sviatok   9.00 - 12.00 hod. .

 18. 1. 2015 - 3. týždeň     lekáreň HORNÁ, Nová Baňa S  
      tel. č.: 045/68 55 231

 25. 1. 2015 - 4. týždeň     lekáreň VALERIANA, Žarnovica
      tel. č.: 045/68 12 120

 1. 2. 2015 - 5. týždeň       lekáreň HORNÁ, Nová Baňa V
      tel. č.: 045/68 56 281

 8. 2. 2015 - 6. týždeň       lekáreň ALTHEA, Žarnovica
      tel. č.: 045/68 13 820

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

 
SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

NARODILI SA

POHOTOVOSTNÉ
LEKÁRENSKÉ SLUŽBY

v okrese Žarnovica

17. - 18. 1. 2015: MUDr. Hrnčiar Miloš, zubná ambulancia,
Ulička 353, Hronský Beňadik, tel. č.: 045/ 68 93 282

24. – 25. 1. 2015: MUDr. Kopernická Alena, ALKOPDENT, s.r.o.,
Kollárova 9, Nová Baňa, tel. č.: 045/ 68 50 322

31. 1. – 1. 2. 2015: MUDr. Šušková Mária, SALVUSDENT, s.r.o.,
Štúrova 37, Nová Baňa, tel. č.: 045/ 68 56 083

7. - 8. 2. 2015: MUDr. Holý Michal, H - Dent, s.r.o.,
Robotnícka 918/1, Nová Baňa, tel. č.: 045/ 68 50 492

Karolína  Brodzianska

Ema  Bratková

Kam s boľavým zubom?
Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase 
od 8.00 h. do 12.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

 OPUSTILI  NÁS

Štefan  Prôčka 75 rokov
Stanislav  Majsniar 56 rokov
Eva  Mokrá 60 rokov

Za PhDr. Lýdiou Blahovou,
rod. Jakalovou

Na Sviatok všetkých svätých 
prestalo byť srdce šľachetnej 
ženy, stredoškolskej, ale aj 
vysokoškolskej profesorky, našej 
drahej manželky, sestry a krstnej 
mamy, PhDr. Lýdie Blahovej, 
rodenej Jakalovej, ktorá skonala 
po ťažkej chorobe na zápal pľúc. 
Ako vytrénovaná športovkyňa, 
bicyklistka aj turistka si veľa 
vytrpela až napokon na smrť 
odsúdenú do svojich náruč ju prijal 
Stvoriteľ – Pán Ježiš Kristus, keď 
zaopatrenú sviatosťami chorých 
poručila svoju nesmrteľnú dušu 
Bohu. Rozlúčiť sa s ňou prišli 
stovky ľudí, ktorí ju poznali ako 
čestnú, láskavú, vždy usmievavú, 
spravodlivú v každom ohľade 
človečenstva tu na zemi. Prišli ju 
odprevadiť aj jej žiačky – študentky, ktorým bola triedna v rušných rokoch 
1968-1972 zo Strednej pedagogickej školy v Leviciach. Jej lásku k ním 
opätovali zaspievaním vlastnej študentskej hymny. 

Naša Lidka sa už za mladi snažila o výskumnú prácu, najmä v 
terénoch nášho Slovenska. Po skončení Univerzity Komenského 
v Bratislave sa predstavila novobanskej verejnosti zozbieraním a 
znotovaním Baníckych piesní z tohto mesta. Písaním odborných článkov, 
najmä z folklóru a písaním školských štúdií, najmä z hudby. Chodila s 
výskumnou skupinou PhDr. Ondreja Demu, Csc., po obciach západného, 
stredného a východoslovenského kraja, počnúc od obcí spod Kráľovej 
hole až po Prešov, Púchov, Ždiar, Vysoké Tatry, Oravu, Liptov, Trenčín 
až po Bratislavu a Žitný ostrov. Spolupracovala vedecky a výskumnícky 
s Umenovedným ústavom v Bratislave. Bola vďačnou konzultantkou 
mnohých univerzitných profesorov na UK. Terénny výskum gajdošov 
robila 7,5 roka vo Veľkej a Malej Lehote, Jedľových Kostoľanoch a z 
časti aj v Zlatých Moravciach, kde namiesto troch až štyroch evidovaných 
gajdošov postupne odhalila až dvadsatich troch. Bola to jej prvá práca 
vo výskume gajdošských tradícií zvláštneho slovenského folklóru. Svoje 
žiačky viedla vyše dvadsať rokov postupne k tomu, aby nezabúdali na toto 
nádherné dedičstvo otcov a matiek. Z času na čas chodila na odborné 
sympózia a vedecké prednášky organizované Maticou slovenskou v 
Martine. Naposledy už na dôchodku prednášala na Katolíckej univerzite 
v Ružomberku, kde napísala a vydala práce – Sobáš členky Mariánskej 
kongregácie v Hronskom Beňadiku z čias, keď tu citlivo fungovala v 
kláštore  Saleziánska komunita preniknutá náboženskou kultúrou, ktorú 
viedli také osobnosti ako básnik Gorazd Zvonický, Andrej Dermek a 
ďalší.  Z tohto obdobia ďalej robila doteraz poznámky k ďalšej odbornej 
výskumníckej práci počnúc od Sebechlebov až po Stredné Pohronie. 
Prednosťou sú však témy sakrálneho charakteru a z toho vyplývajúcich 
prameňov toho, čo ešte doteraz nebolo preskúmané... Kto dokončí túto 
prácu, bude otáznikom na ďalšiu dobu... 

Trvám v žiali, mám príčinu, by sa inde radovali...
S Pánom Bohom. Spi sladko v rodnej zemi novobanského cintorína 

spoločne v jednom hrobe s rodičmi moja – naša Liduška. Ako malý 
Ježiško v Betleheme...                                                               manžel Jozef 

foto: archív J. Blaha 

Na fotografii s bratom(vľavo) a s manželom (vpravo)

POVEDALI  SI  ÁNO

Peter Forgáč  -  Ing. Katarína Baliaková

Mgr. Branislav Petráš -  Mgr. Viera Sitárová
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Slovenské ľudové piesne pre svoju pôvodnosť a krásu vzbudzujú u 
každého od nepamäti ozajstný obdiv a uznanie. Naša ľudová hudba je 
nenahraditeľným slovenským pokladom a vzácnou súčasťou ľudovej 
kultúry celého Slovanstva. Nádherná hudobná a slovesná rôznorodosť v 
podobe melodickej, harmonickej, rytmickej, hlasovej, nápevovej a textovej 
rozmanitosti tvarov na jednej strane a obdivuhodná vnútorná zovretosť 
ľudových piesní ako celku na strane druhej očarúvajú milovníkov hudby po 
celé stáročia.

Týmito vetami sa riadi vo svojom účinkovaní pätica hudobníkov účinkujúca 
pod názvom REAX. Vladimír Barienčík, Jozef Búry, Michal a Anton Kráľovci 
a Peter Zalai sa rozhodli znovu obnoviť pomaly zanikajúci ľudový  hudobný 
štýl z dvadsiatych rokov minulého storočia, ktorý je charakteristický pre 
pomerne malý región novobanských Štálov. Napriek tomu, že spomenutí 
muzikanti začali svoje pôsobenie ako samoukovia, podarilo sa im ich štýl 
doviesť k dokonalosti, v ktorej sa spája živelnosť a melodika pôvodných 
novobanských hudobníkov s modernými nárokmi na pódiové a koncertné 
vystúpenia. V tomto roku sa muzikanti rozhodli vyraziť za hranice regiónu 
a reprezentovať našu muziku v rámci Slovenska. Séria koncertov začala  
posedením pri pesničke v radničnom parku v Novej Bani. O týždeň na to 
sa kapela presunula do Korytárok, kde účinkovala na druhom ročníku 
stretnutia pri Matúškovej heligónke u Mekušinov. Najlepšia akcia však bola 
celoslovenská prehliadka heligónkarov v Kojšove na východe Slovenska a 
koncertnú sezónu kapela zakončila už tradične celoslovenskou prehliadkou 
heligónkarov Podstavekova heligónka v Brezne.

Aj keď účinkovanie na niektorých akciách bolo spočiatku poznačené 
určitými rozpakmi zo strany organizátorov, po odznení prvých tónov 
novobanská muzika strhla k spevu, tancu a podupkávaniu nohou nielen 
publikum, ale aj niektorých účinkujúcich, čím dokázala, že náš osobitý 
hudobný štýl medzi ľudovú hudbu rozhodne patrí a dokáže svojou melodikou 
a zvláštnym zvukom navodiť vynikajúcu atmosféru aj mimo nášho regiónu.

Na záver chcem popriať pánom muzikantom veľa chuti do ich ďalšej 
činnosti a dobrý rytmus pri reprezentácii nášho regiónu v rámci Slovenska.

Peter Zalai, foto: archív MsÚ

Výmena odorantu zemného plynu
Spoločnosť SPP – distribúcia, a.s., ako prevádzkovateľ distribučnej 

plynárenskej siete na Slovensku si vám dovoľuje oznámiť, že v nasledujúcich 
dňoch bude v meste Nová Baňa meniť odorant zemného plynu, čo je zmes 
pridávaná do zemného plynu za účelom dosiahnutia jeho prenikavého 
zápachu.

Nový odorant s názvom Spotleak 1007 je na báze terciárneho 
butylmerkaptánu, doteraz používaný THT bol odorant na báze 
tetrahydrotiofénu. Táto odlišnosť v chemickom zložení spôsobuje, že odorant 
Spotleak 1007: - má intenzívnejší, výraznejší zápach než THT; - zápach, 
čo do čuchového vnímania človekom je obdobný ako zápach THT, avšak s 
miernym odtieňom zápachu sírovodíka; - najmä v prvých mesiacoch, kedy 
sa budú plynovody nasycovať novým odorantom, budú dávky pridávaného 
odorantu vyššie než štandardne. Preto sa môžu vyskytovať prípady 
intenzívnejšieho zápachu plynu, než na aký sme doteraz zvyknutí.;- do doby, 
kým si obyvateľstvo zvykne na nový odorant, resp. mierne odlišný zápach, 
je potrebné, aby boli ľudia ostražití a každý zápach v domácnosti či inde 
preverili, aby nedošlo najmä v prvých mesiacoch k zámene zápachu plynu 
so zápachom napr. kanalizácie, silne pokazených vajec, hniloby z pivnice 
a pod.; - je potrebné, aby akékoľvek podozrenie na problém so zápachom 
plynu alebo podráždenie a vplyv na zdravie človeka či zvierat, občania 
ihneď nahlásili na Poruchovú linku – plyn 0850 111 727, ktorú nepretržite 24 
hodín denne prevádzkuje naša spoločnosť.; - odorant Spotleak 1007 nie je 
toxický, nie je to jed. Prevádzkové koncentrácie odorantu v zemnom plyne 
sú veľmi malé (v rozsahu len niekoľkých miligramov na meter kubický plynu). 
Pri horení odorizovaného plynu sa odorant spáli, takže bežný spotrebiteľ za 
normálnych podmienok vôbec neprichádza s odorantom do styku. 

                   Ing. Peter Demeč
vedúci odboru stratégie riadenia aktív

Veselo s pesničkou
po Slovensku

POĎAKOVANIE

Dovoľte mi touto cestou poďakovať sa Vám, Mgr. Ján Havran, primátor 
mesta, za krásny pozdrav k mojim 75. narodeninám.

Zároveň chcem prostredníctvom Vás, poďakovať Zboru pre občianske 
záležitosti „Človek človeku“ za slávnostný obrad jubilantom v obradnej sieni 
mesta Nová Baňa.

13. decembra 2014 sme boli pozvaní, jubilanti, do obradnej siene. Bolo 
to veľmi pekne pripravené a ozaj na úrovni. Osobne chcem poďakovať 
poslankyni N. Pinkovej a matrikárke Ľ. Hanákovej za ich milé privítanie 
a krásny príhovor. Bolo nás málo, možno pre chorobu alebo neváženie 
si námahy ľudskej práce – neviem! Milé slovo, krásny úsmev, jemné 
pohladenie, vrúcne objatie nič nestojí, ale hodnotu má pokladov celého 
sveta. Žiaľ, už to pomaly zaniká. Myslím si, že nehodno dnes závidieť ani 
tým bohatým. Kde sú peniaze na prvom mieste, tam je málo miesta pre 
lásku. Zamyslia sa vôbec nad tým, či sa ich dieťa usmieva na nich len preto, 
že chce peniaze, či ich neosloví niekto len preto, že od nich niečo potrebuje, 
alebo či ich niekto neobjíme len preto, aby sa dostal do ich priazne?

Kde je láska, obyčajná ľudská láska, nesebecká? Majú na ňu vôbec čas? 
Ja si myslím, že som šťastný človek! Peňazí síce nemám, ale mám lásku 
svojich detí (ktoré vedia, že nič nezdedia) a úprimné úsmevy spoluobčanov, 
ktorí ma poznajú.

Ešte raz Vám ďakujem a do nového roku 2015 želám všetky splniteľné 
želania, lásku a porozumenie, zdravie a spokojnosť Vám i celému kolektívu 
pracovníkov MsÚ Nová Baňa a všetkým ľuďom dobrej vôle. Nech Vám Pán 
Boh zachová dobré zvyky aj naďalej! Ešte raz srdečná vďaka! 

Júlia Čerešňová
foto: Mgr. Lenka Bieliková

CHRÁMOVÁ PIESEŇ 2014 vo Zvolene

V Evanjelickom kostole Svätej Trojice vo Zvolene sa  22. novembra 2014 
konal ojedinelý projekt kresťanských tradícií na Slovensku - XIII. Gorazdove 
dni chrámovej piesne a sakrálnej výtvarnej tvorby. V hudobnej časti  sa 
predstavili hudobné telesá s interpretáciami  skladieb  sakrálnej a národnej 
proveniencie.  Vo výtvarnej časti otvoril vernisáž pod názvom Obrazy svätosti 
Zvolenčan Martin  Vais. 

Na tohoročnej celoslovenskej prehliadke Chrámovej piesne sa predstavili 
Spevácky zbor pri rímsko-katolíckom kostole v Krupine, Spevácky zbor 
pri Evanjelickom kostole Svätej Trojice vo Zvolene, Cantus Monte Regis 
Nová Baňa, Laudate Dominum zo Sásovej a Zvolenský spevácky zbor. 
Zúčastnené zborové telesá si svoju účasť vyspievali postupom z krajských 
kôl, respektíve postúpili na základe odporučenia regionálnych osvetových 
stredísk. Cantus Monte Regis sa predstavil s mimoriadne vkusným zložením  
programu a pôsobivým výrazovým podaním spievaných skladieb.

Po skončení prehliadky zborového umenia sa umeleckí vedúci jednotlivých 
zborov, zástupcovia organizátorov a členovia odbornej poroty odobrali  do 
Zborového domu zvolenskej ECAV, kde sa uskutočnil odborný edukačno-
rozborový seminár. Lektori seminára zhodnotili predvedené výkony 
speváckych zborových telies. Záver XIII. Gorazdových dní chrámovej piesne                         
a sakrálnej výtvarnej tvorby bol  spojený s odovzdaním pamätných listov 
zúčastneným speváckym zborom.

Blahoželáme dirigentke i všetkým členom k úspešnému vystúpeniu!
Mgr. M. Liptáková

foto: ilustračné foto z archívu MsÚ
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Ďakujeme všetkým, ktorí nám pomáhajú pomáhať
Štvrtý ročník benefičného koncertu MY a NAŠE MESTO, tentokrát 

pod názvom Žijú medzi nami sa uskutočnil v našom meste v piatok, 12. 
decembra.  To bol deň „D“. Na tento deň sa však treba starostlivo pripraviť 
už niekoľko týždňov vopred. Vyžaduje si to zanietených ľudí, ktorí vložia do 
realizácie celej myšlienky svoju energiu, čas, schopnosti a nadšenie. 

Pred štyrmi rokmi sme v komisii kultúry pod vedením Kataríny Štrbovej 
položili  základy tradície a zhodli sa na tom, že v závere roka chceme 
organizovať podujatie, ktorým budeme myslieť NA NAŠE MESTO a 
pomáhať ľuďom, ktorí to potrebujú. Štvrtý ročník opäť potvrdil, že táto pekná 
myšlienka sa ujala. Nebolo by však možné ju zrealizovať bez podpory tých, 
ktorých sme oslovili a ktorí sa k nám ochotne pridali. Úprimne a zo srdca 
ďakujeme všetkým, ktorí akoukoľvek formou prispeli k tomu, že sa aj 
náš štvrtý benefičný koncert vydaril.

Veľké poďakovanie patrí  školám a školským zariadeniam za to, že  
opäť ochotne prispeli svojimi vystúpeniami do programu. Pedagógovia  
starostlivo žiakov pripravovali, deti sa na vystúpenia tešili a vďaka tejto 
ústretovosti sme mohli ponúknuť program, ktorý bol skutočne pestrou 
mozaikou mladých talentov nášho mesta. Určite bolo náročné zvládnuť v 
deň vystúpenia tú živú masu účinkujúcich detí  v zákulisí,  (zladiť všetko 
priestorovo a časovo), ale hoci „za oponou“ to vrelo ako v úli, odmenou bola 
spontánna radosť  detí na javisku počas vystúpenia.  

 Príjemným prekvapením bol  tento rok aj hosť nášho programu, rocková 
skupina AYA zo Žiliny. Chlapci z kapely sa doslova zžili s našou myšlienkou 
pomoci  a prispeli v tento večer nielen do programu, ale aj do našej finančnej 
zbierky. 

S veľkou nádejou každý rok rozposielame listy podnikom a podnikateľom 
v našom meste s prosbou  o sponzorskú podporu hlavnej myšlienky nášho 
koncertu. Nezostávajú ľahostajní, pomáhajú  podľa svojich možností a my 
si každý príspevok veľmi vážime.  Nielen ten, ktorý príde na účet, ale aj 
tie, ktoré pribudnú na vstupnom vďaka štedrým ľuďom prichádzajúcim na 
koncert. Vďaka vám, milí Novobančania, že nezostávate ľahostajní a ste 
ochotní pomáhať.  

V deň „D“, 12. decembra, sa sála kina Vatra zaplnila do posledného 
miesta, ba  doslova praskala vo švíkoch. Všetci netrpezlivo čakali. Deti v 
zákulisí, ale aj diváci v sále. Na jednom mieste sa v ten večer spojila úžasná 
pozitívna energia. Výsledkom je pomoc dvom mladým ľuďom, ktorí sa pre 
svoje zdravotné problémy koncertu nemohli zúčastniť. Monika a Timotej sa 
na nás usmievali len z fotografií vystavených vo vestibule kina. V ten večer 
sme však na nich mysleli a verili, že tú silnú dávku pozitívnej energie sa k 
nim podarilo preniesť a pomôže im aspoň trochu prekonávať každodenný 
boj s neľahkou diagnózou.

V závere roka sme možno citlivejší a pozornejší ku všetkému, čo sa 
okolo nás deje. A tak si zaželajme, aby sa spolupatričnosť nevytratila z 
našich radov ani v iné dni  roka, aby sme  boli k sebe  ohľaduplní, všímaví 
a vnímaví.

Sponzori darovali sumu vo výške 2 120 € a prítomní diváci na koncerte 
darovali vo forme dobrovoľného vstupného sumu 810 €.

Vanda Prandorfyová, foto: Mgr. Iveta Lukáčová, vap

ĎAKUJEME !
KNAUF INSULATION s.r.o.

MESTSKÉ LESY s.r.o.
SC ZAMKON s.r.o.
MARSHALL spol.

s r.o.
Lekáreň HORNÁ

- Mgr. Chano
Maroš Marko
Peter Forgáč
Ing. Ján Lenč

ELPROM
– Ing. Pavol Kilík 

UNISTAV NB s.r.o.
Mgr. Martin Štrba
AXOL – Jaroslav 

Trubiansky
a všetkým anonymným 

darcom
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DECEMBER V MATERSKEJ ŠKOLE NÁBREŽNÁ

Teta Vierka Homolová z CVČ pozvala deti z triedy F na súťaž v 
stavaní veží z plastových pohárikov. Deti si precvičili zručnosť, šikovnosť, 
súťaživosť, 1. miesto získal Marek Cicko, 2. miesto Deniska Blattnerová, 
3.miesto Adamko Boroš.                   E. Budinská, foto: Mgr. A. Bindová

Deti z DSS - Hrabiny pod vedením vychovávateľky Evy Kráľovej zahrali 
deťom z triedy B a F divadlo pod názvom „Šípová Ruženka“. EB, foto: AB

Tento rok zavítal medzi deti do materskej školy Mikuláš a priviedol si 
so sebou pomocníka - škriatka Vianočníčka. Ten zahral deťom divadlo o 
Vianočných zvykoch a spolu s Mikulášom rozdali darčeky.       EB, foto: AB

Svojimi básničkami, piesňami, tancom rozveselili detské očká žiaci ZŠ 
J. Zemana. Popriali nám šťastné, veselé Vianoce, plné lásky, pohody, 
porozumenia, veľa zdravia a deti sa im za to poďakovali veľkým potleskom.

AB

O kultúrny zážitok na Vianočnom koncerte v Pohronskom múzeu sa 
postarali žiaci ZUŠ z Novej Bane. Krásnymi piesňami o zime, deťoch, 
Vianociach a hrou na hudobných nástrojoch potešili detské srdiečka.         AB

S radosťou sme prijali 
pozvanie tety Vierky do 
CVČ. Prezreli sme si 
krásne výtvory žiakov, 
ktorí robili z plastových 
vrchnáčikov farebné 
obrazce na vianočnú tému 
a na záver si to vyskúšali 
aj deti, z čoho mali veľkú 
radosť.                              AB

V popoludňajších hodinách deti z 
triedy F pre rodičov pripravili Vianočnú 
besiedku. Scénka o stromčeku 
navodila vianočnú atmosféru. Rodičia 
im pripravili veľa dobrôt, na ktorých 
si deti pochutnali. Oni ich obdarovali  
vlastnoručne vyrobeným perníkom 
a dostali od pani učiteliek vianočnú 
rolničku a sladkú odmenu. Šťastný nový 
rok všetkým, nech má každý to, po čom 
najviac túži, ale viacej zdravia a pokoj             
v duši!                                                                     AB

Deti z MŠ – Nábrežná z triedy 
B zavítali medzi zamestnancov 
MsÚ. Svojím programom „Čarovné 
Vianoce“  spríjemnili sviatočnú 
náladu. Do srdiečok im vliali pokoj, 
lásku a nehu, popriali im šťastné a 
veselé dníčky, nech sa im snívajú 
najtajnejšie sníčky a do nového 
roku veľa radostí, čo najmenej 
starostí. S. Brodzianska, foto: 

Mgr. I. Lukáčová

 

 

 

Najmladšie, 3 – 
4-ročné, deti z triedy 
E úspešne zvládli 
svoju prvú vianočnú 
besiedku.

Spolu so 
svojimi rodičmi a 
starými rodičmi si 
vychutnali príjemnú 
p r e d v i a n o č n ú 
atmosféru.

J. Zimová
foto: K. Dojčánová


